
Петък
25 юни 2010, брой 118 (4929)

цена 1.50 лева

Търсим варианти за по-
малко увеличение, заяви 
Ангел Семерджиев, пред-
седател на ДКЕВР

USD/BGN: 1.59503  

+0.07%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.22620  

     -0.07%
Българска народна банка

Sofix: 372.61  

     -0.23%
Българска фондова борса

BG40: 105.57    

-0.81%
Българска фондова борса

Компании ▶ 12-13
Новини ▶ 8-9
Поне 30% 
поскъпване 
на газа 

Коментар ▶ 2
Еврокомисията 
пак ни размаха 
пръст 
Брюксел отправи към 
страната ни второ и по-
следно писмено пре
дупреждение за неспазване 
на европейското 
законодателство. Трупат се 
нови и нови наказателни 
процедури

Новини ▶ 6
Вложенията в 
логистика ще са 
с преференции

Бюрокрацията 
изяжда парите 
на бизнеса

Административните тежести излизат прескъпо на бизнеса. 
Според изследване на министерството на икономиката 
държавните регулации в 53 закона струват на компаниите 
над 260 млн. лв. Държавата обещава всяка година да намали 
бюрокрацията, но липсата на пари отлага реформите  ▶ 4-5

България има 
много конкуренти 
в привличането на 
чуждестранни инвестиции, 
каза Борислав Стефанов, 
изп. директор на 
Българската агенция за 
инвестиции

Новини ▶ 7
Ernst&Young: 
Икономиката 
ще се свие с 1%
Бюджетният дефицит 
на България ще 
достигне 5%, прогнозират 
от консултантската 
компания. Присъеди-
няването ни към 
еврозоната ще стане 
не  по-рано от 2014 г. 

Компании ▶ 14
“Лукойл” пуска 
облигации за 
100 млрд. RUB

Ще бъдат пласирани общо 
11 емисии 10-годишни 
облигации на обща 
стойност 3.2 млрд. USD, 
каза Вагит Алекперов

Интересът към круизните пътувания 
в България се засилва
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Печеливш
Светослав Глосов

Губещ
Станислав Петков

Светослав Глосов беше избран за председател 
на Камарата на строителите в България със 165 
гласа „за”. Инж. Глосов бе предложен за приемник 
на Симеон Пешов от столичната структура на 
камарата. Той е създал строителната фирма 
„Биад-С”, която изгражда предимно жилищни сгради 
и хотели. 

Синият чип „Спарки Елтос” АД, където председател на над-
зорния съвет е Станислав Петков, заличи 7.59% от пазар-
ната си капитализация в рамките на вчерашната сесия. На 
фондовата борса минаха 210 лота по позицията на произво-
дителя на електроинструменти, а цената за акция се пони-
жи до 1.57 лв. Пазарната капитализация на дружеството се 
сви до 26.27 млн. лв.

Четвъртък
24 юни 2010, брой 117 (4928)

цена 1.50 лева

До края на юни ще има 
поне две процедури, каза 
Марияна Велкова, изп. 
директор на ИАНМПС

USD/BGN: 1.59386 

-0.11%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.22710  

     +0.11%
Българска народна банка

Sofix: 373.47  

    +0.29%
Българска фондова борса

BG40: 106.43    

+1.18%
Българска фондова борса

Новини ▶ 7
Интервю ▶ 21
Липсват проекти 
за новите 
евросхеми  

Компании ▶ 14
„Булгартабак” 
взе 1.1 млн. лв. 
дивидент  
„Благоевград БТ” АД 
донесе 94.4% от дивидента 
за холдинга, 
а останалите малко 
5.6% бяха от 
разпределената печалба 
на „София БТ” АД

Няма опасност 
от втора газова 
криза за България

Компании  ▶ 12
Застрахователните 
премии ще се 
облагат с 2%  
Предложението за нов 
данък ще обхване поли-
ци, сключени след 
31 август 2010 г., реши 
Министерският съвет

Коментар▶ 2
ГЕРБ измисли 
нова мярка 
срещу кризата
Вместо да пресекат 
нарушенията на 
законодателството, 
управляващите мислят как 
да увеличат събираемостта 
от глоби. И измислиха 
да намалят размера на 
наказанията

Новини▶ 9

И КЗК одобри 
продажбата на НУРТС

Компании▶ 11

Лошите кредити в края 
на май достигнаха 15% 

Представлявана от 
шефа на КТБ Цветан 
Василев компания става 
основен играч в бъдещата 
цифровизация. НУРТС 
разполага с около 800 
обекта

Обемът на лошите и 
преструктурирани 
кредити достигна 
5.67 млрд. лв., сочат 
данните на БНБ. Според 
банкери тенденцията ще 
продължи

Новини▶ 6
Пълен хаос с 
чистенето на 
старите отпуски
Промените в Кодекса на 
труда, които се разглеждат 
на второ четене, не дават 
ясен отговор докога ще 
може да се ползват старите 
отпуски. Работодателите 
нарушители пък ще 
плащат по-ниски глоби

Димитър Гогов, 
изп. директор на „Булгаргаз”
▶

ИнвестИцИя
в мИналото

Предвидените 116 млн. лв. за доплащания 
на тютюнопроизводителите не дават 
отговор на въпроса за бъдещето на този 
сектор и заетите в него над 200 хил. 
души. Следващата година правителството 
ще бъде принудено отново да търси 
спешни решения под натиск  ▶ 4-5

Колаж: Гриша Струнджев

Мнения

pari.bg Топ 3

1 Сорос напада Герма-
ния за стабилността 
на еврото. Герман-
ските фискални мерки 

заплашват съюза.

2 Opel предлага най-
големи отстъпки в 
цените. Марката 
изпревари италиан-

ската Fiat SpA по предложе-
ните намаления в Германия 
през изминалия месец. 
General Motors планира раз-
дяла с Opel.

3 Philip Morris свива 
годишните си прог-
нози. Слабото евро 
доведе до консерва-

тивни очаквания.

Еврокомисията пак 
ни размаха пръст
Европейската комисия пак 
размаха пръст на България. 
Брюксел отправи към страната 
ни второ и последно писмено 
предупреждение за неспазване 
на европейското законодател-
ство в областта на околната 
среда, обществените поръчки и 
енергийния пазар. 

От ЕК недоволстват, че 
България не е либерализира-
ла енергийния пазар, така че 
фирмите и гражданите да имат 
възможност за избор и разумни 
цени. Така например, колкото 
и да недоволстват българите от 
ЧЕЗ, ЕОН, ЕВН или топлофи-
кациите, те нямат алтернатива. 
Остават вързани за дружествата 
като роби. Един софиянец успя 
да се „разведе” с „Топлофика-
ция” след години съдебна сага 
и това се превърна в топновина. 
ЕК обаче се оказва притесне-

на и от друго - че по време на 
газовата криза в началото на 
миналата година страната ни не 
е имала алтернативен източник 
на гориво. 

От институцията смятат и 
че страната ни гази европей-
ските норми, що се отнася до 
обжалването на обществените 
поръчки. Е, как да се спазват 
правилата, като поръчките тряб-
ва да се печелят от определени 
фирми, за да може парите да 
отиват в определени джобове? 
Не може хем вълкът да е сит, 
хем агнето да е цяло, нали? А 
в България всеки има голямо 
родословно дърво и трябва да 
уреди я батко-братко, я кака, 
стринка или тате. 

От Еврокомисията 
недоволстват и защото в 
страната не се прилага оценка на 

риска, за да се намалят опас-
ностите от наводнения. Този 
проблем щял да бъде разрешен 
бързо. Още другата седмица 
ще се гледат на второ четене в 
парламента промените в  Закона 
за водите и с това трябва да бъде 
решен проблемът. 

Само в областта на 
екологията има около 14 стар-
тирали наказателни процедури. 
За сметка на някои приключили 
има стартирали нови. И все за 
проблеми, които отлежават с 
години. И тук случаят е такъв. 
За оценката на риска директива-
та е приета преди 3 години, но 
на предишното ръководство на 
екоминистерството не е остана-
ло време да предложи законови 
промени. Явно е имало по-важна 
работа. Като например да одо-
брява проекти за пречиствателни 
станции в селца. 

България 
продължава 
да не спаз-

ва европейското 
законодателство. 
Трупат се нови и 
нови наказателни 
процедури

коментар

Според ек България не прави нищо, за да намали рисковете от наводнения СНИМКА МАрИНА АНГЕловА▶
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По темата „цените 
на имотите стигнали 
дъното”

Инженер Глосов е 
напълно прав в оценката 
си. И всички заблудени 
рано или късно ще го 
разберат. 

stroitel  

Строителството 
на кв. м излиза 500 лв., 
с ДДС - 600. Максимум 
30% е обезщетението, 
но вече няма такова, 
за собствениците на 
парцела и цената става 
780 лв. с ДДС, няма и 
400 EUR. С всичко. И 
то при максималните 
цени за груб строеж и 
довършителни работи, 
т.е. отлично изпълнение! 
Просто за информация! А 
опровергайте ме с цифри -  
кое не е така?

fras

▶

▶

▶
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цитат

След 10 години ще ни лекуват  
баби и дядовци. В 

ендокринологията например 76% от 
лекарите са от 40- до 60-годишна възраст

Число на деня

300 
хил. руснаци използват свои недвижими имоти, когато 

са в България, съобщи генералният консул на Русия във 
Варна Юрий Соловьов

▶

 Проф. анна-Мария Борисова, министър на здравеопазването

Шахматист, футболист, приятел и спасител
Премиерът е  
най-често публи-
куваният образ на 
първите страници на 
вестниците

Двата профила на минис-
тър-председателя Бойко 
Борисов имат повече от 
90 хил. почитатели в со-
циалната мрежа Facebook. 
Това го прави личността с 
най-много почитатели от 
използващите интерактив-
ното място за общуване. 
Това сочат данните на фон-
дация „Медийна демокра-
ция”. Проучванията обхва-
щат периода между 1 април 
и 15 юни. Освен интернет 
пространството проучването 
за медиен мониторинг е про-
ведено и на печатни издания, 
телевизионните програми и 
блогосферата. Изводите на 

експертите са на база 4485 
информационни единици 
в седем национални еже-
дневника.

на всеки километър
Премиерът е на първо място 
по споменаване в медиите и 
в материали, в които изда-
нията изразяват отношение. 
Цифрите са съответно 1701 
и 907. Той е на първо място 
и в класацията на субекти, 
изразили отношение в ме-
диите, сочи още анализът 
на фондацията. При просле-
дяване на образите, които 
ежедневниците избират да 
поставят на първа страни-
ца, на първо място отново е 
ликът на Бойко Борисов. От 
челата на вестниците той 
бил представен като мулти-
активен на всички фронтове. 
Например той е спортист 
- шахматист, футболист, те-

нисист и т.н., специалист по 
освещаванията и приятел 
на Берлускони. На някои 
места дори е обожествен, 
като е представен в ролята 
на Спасителя.

класация 
Публикациите, посветени на 
правителството, са над 2.5 
хил. На останалите институ-
ции са посветени по-малко 
от 1000 материала. Според 
тези данни анализаторите 
стигат до извода, че през 
последните три месеца по-
литиката става все по-пер-
сонализирана.

На второ място в класа-
цията на фондация „Ме-
дийна демокрация” остава 
министърът на вътрешните 
работи  Цветан Цветанов 
със 768 публикации. А на 
трето място се нарежда ви-
цепремиерът Симеон Дян-

ков, на когото за изследва-
ния период са посветени 
721 материала. Следва ги 
президентът Георги Пър-
ванов, той е главна тема на 
514 публикации. Лидерът 
на БСП Сергей Станишев 
е пети с 391 публикации. 
В дъното на таблицата се 
нареждат Николай Цонев и 
Алексей Петров.

Медийно  
пристрастие 
Отношението към Бойко 
Борисов и Цветан Цветанов 
е силно положително според 
публикациите в медиите за 
наблюдавания период, сочи 
още анализът. Настроенията 
към държавния глава Георги 
Първанов са по-скоро неу-
трални. От негативно към 
позитивно се е променило и 
отношението на информа-
ционните издания към фи-

на всички фронтове

Телефонен тероризъм

Сигнал за бомба отложи конкурс в общината
Сигнал за бомба 
опразни сградата на 
Столичната община на 
„Московска” 33 вчера 
по обяд. Така беше 
провалено отварянето 
на ценовите оферти на 
конкурсите за избор на 
фирми по чистотата в 
София, планирано  
за 14 часа. В 
надпреварата участваха 
14 дружества и 
консорциуми, като те се 
борят за общо  
60 млн. лв. 

В 16 ч от МВР 
съобщиха, че не 
е открита бомба в  
сградата на Столичната 
община.  
Въпреки това 
столичното кметство 
остава затворено до 
11.30 ч днес. 

▶ Броят на снимките на министър-председателя се 
увеличи с още една Снимка БоБи ТошеВ

нансовия министър Симеон 
Дянков. Статукво на негати-
визъм се запазва в настрое-
нието към Сергей Станишев. 
Парадоксално е, че въпреки 
положителното отношение 
към управляващите лидери 
то е силно отрицателно към 

правителството и към ГЕРБ. 
Най-голям институционален 
интерес има към кабинета. 
Причината е, че единстве-
но към него като цялостна 
формация медиите може да 
бъдат критични.

николета цветкова

Снимка БоБи ТошеВ



Проблеми
Най-зле е в 
здравното 
министерство

 Най-големи админи-
стративни тежести 
в България създава 
Законът за здравео-
пазването - 23.4 млн. 
лв., показва проуч-
ване на Министер-
ството на икономи-
ката, енергетиката 
и туризма.

▶

Сред министер-
ствата най-голя-
ма тежест създава 
Министерството на 
здравеопазването, 
което създава 39% 
от общата админи-
стративна тежест.

Второто и трето-
то място са съот-
ветно за Министер-
ството на земедели-
ето и храните - 26%, 
и Министерството 
на вътрешните 
работи - 20%.

▶

▶
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Административни-
те тежести струват 
около 264 млн. лв. на 
компаниите, засега
Има ли логика да дава-
те документ за актуално-
то състояние в КАТ или в 
банката при положение, че 
служителите им могат да 
направят бърза и безплат-
на справка в Търговския 
регистър? Няма, но това 
все още се случва. Има ли 
логика държавата да от-
блъсква инвеститори, като 
веднага след като заявят 
интерес да вложат няколко 
милиона, увеличават мест-
ната такса за смет? Няма, 
но така са направили в Бо-
тевград. 

Звучи абсурдно, но това 
са реални примери и са 
само част от редицата ад-
министративни тежести, 
пред които е изправен биз-
несът. 

Малка статистика, 
голям проблем
По данни на Министер-
ството на икономиката, 
енергетиката и туризма 
(МИЕТ) разходите, които 
са принудени да правят 
предприемачите заради ад-
министративните тежести 
в страната, възлизат на 161 
млн. лв. Това са резулта-
ти от оценката само на 33 
законови и подзаконови 
нормативни актове, свър-

зани с информационните 
задължения на бизнеса, т.е. 
представянето на различни 
документи във връзка с 
отделни държавни изис-
квания. Нормативната база, 
прегледана към момента, 
е само малка част от това, 
което трябва да се направи 
в бъдеще. Общо 128 закона 
и подзаконови норматив-
ни актове имат отношение 
към административната 
тежест за бизнеса. Адми-
нистрацията вече е започ-
нала оценката на други 20 
закона и предварителните 
данни показват, че те са 
свързани с около 103 млн. 
допълнителни тежести. 
Така по изчисленията на 
експертите към момента 
административните теже-
сти струват около 264 млн. 
лв. на бизнеса

Всъщност досега е пра-
вена някаква оценка са-
мо на административните 
тежести, произтичащи от 

българското законодател-
ство, но не и на новите 
закони, хармонизирани с 
европейското право. Така 
че тези цифри допълнител-
но ще се увеличават.

Какво прави 
държавата
До 2012 г. държавата е 
поела ангажимент да на-
мали административните 
тежести с 20%. Очакваните 
ползи за бизнеса са адми-
нистративната тежест да 
се намали с 26 млн. лв., а 
за страната - нарастване 
на БВП до 2025 г. с 0.72%. 
“Това ще е само първата 
стъпка, ако се постигне 
тази цел и се продължи с 
реформите, можем да оси-
гурим още 15% по-малки 
тежести на по-късен етап”, 
коментира министърът на 
икономиката Трайчо Трай-
ков по време на кръгла маса 
на тема “За по-добро и 
ефективно регулиране”. 

възможно ли е?
В момента вече имаме 
“Програма за по-добро 
регулиране 2010-2013 
г.”, в която са разписани 
конкретни мерки. Те са в 
три основни направления 
- подобряване на админи-
стративното регулиране, 
оценката на въздействието 
на нормативните актове и 
подобряване на обслуж-
ването чрез въвеждане на 
електронно управление. 
“Мерките са реално из-
пълними и нужни”, казва 
Евгени Ангелов, зам.-ми-
нистър на МИЕТ. 

По план-график основ-
ната част от работата оба-
че е концентрирана през 
следващата година. Един-
ствените по-конкретни 
ангажименти за 2010 г. са 
свързани с електронното 
управление - изготвяне на 
стратегия до края на този 
месец, създаване на съвет 
за електронно управление 
и промени в законодател-
ството. Останалите проуч-
вания и дейности трябва 
да бъдат извършени през 
следващите две години.   

Експерти от МИЕТ ко-
ментираха за в. “Пари”, че 
изпълнението на плана до 
голяма степен е разтеглено 
заради липсата на пари. 

Дарина Черкезова
dcherkezova@pari.bg

Промяната в един закон 
например може да струва 
около 30 хил. лв., а дър-
жавата невинаги може да 
си ги осигури било то от 
собствения бюджет или до-
ри от външна финансираща 
институция. 

“Капацитетът е нещо 
много важно - и като коли-
чество, и като качество, а на 
нас не ни достигат и двете”, 
признава в прав текст Сил-
вана Любенова, директор 
“Техническа хармонизация 
и потребителска политика” 
в МИЕТ.

общините 
като трън
“Голяма част от затруд-
ненията на бизнеса са на 
местно ниво”, коментира 
Ангелов. На същото мне-
ние е и зам.-председателят 
на Българската стопан-
ска камара Камен Колев. 
Според него в общините 
има лицензионни режими, 
макар че те нямат право 
да се занимават с такива 
дейности. 

Размерът на отделните 
държавни такси също се 
оказва важен проблем. 
Действащият в момента 
закон е от 1951 г., отчитат 
експертите. “Таксите не 
са съобразени с истинския 
размер на разходите, които 
прави администрацията. 
Не е логично и една и съща 
услуга да струва различни 
суми на различни места”, 
казва Колев. 

външен опит
“Кралство Нидерландия 
разполага с най-добрия оп-
ит за регулиране на адми-
нистративните режими и 
тежестите им в рамките на 
Европейския съюз и дори в 
света”, коментира министъ-
рът на финансите Симеон 
Дянков. През периода 2003-
2007 г. те са успели да на-
малят административната 
си тежест с 25%. 

Това, което препоръчват 
холандските експерти, е: 
държавната администрация 
да работи по-тясно с пред-
ставителите на бизнеса, 

тъй като те познават най-
добре проблемите, пред 
които са изправени и могат 
да дадат добри съвети как 
да се преодолеят. “Кани-
ха ни в няколко работни 
групи, но в крайна сметка 
не се съобразиха с пред-
ложенията ни. Може би 
администрацията трябва 
да има задължение поне да 
аргументира отказите си”, 
казва Маргарита Витанова 
от “Шел България”. 

Друга препоръка на 
външните експерти е да 
се въведе т.нар. watch dog, 
или организация, която да 
следи доколко и как се 
справя администрацията 
с поетите ангажименти за 
облекчаване на админи-
стративните тежести. 

Засега държавните екс-
перти гледат позитивно на 
двете препоръки, но какво 
ще се случи на практика, ще 
отчетем едва през 2012 г.

По-добрата административна регулация може да пести пари на бизнеса и да повиши конкурентоспособността                                      на икономиката, единодушни са посланикът на Кралство Нидерландия Карел ван 
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Силвана Любенова, 
директор “Техническа хармонизация 
и потребителска политика” в МиеТ

Капаците-
тът е нещо 

много важно - и 
като количество, 
и като качество, 
а на нас не ни 
достигат и двете
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Институциите 
трябва да са активни

Представителите на 
холандския бизнес 
в България оценяват 
големия потенциал на 
страната, но понякога 
техните инвестиции се 
ограничават от регу-
латорните тежести. 
Наличието на по-малко 
ограничения означава 
по-конкурентоспособна 
икономика. 

Това, което смятам, че 
липсва, са консултации 
с представителите на 
бизнеса във връзка с 
мерките по отношение 
на регулациите. Поня-
кога администрациите 
правят някакви промени 
с най-добри намерения, 
но се оказва, че те не 
са работещи или за да 
бъдат прокарани, ще 
струва много пари. 
Много от нещата, които 
се правят в Нидерландия 

Нужен е диалог с фирмите
Карел ван Кестерен, 
посланик на Кралство нидер-
ландия

Компаниите 
трябва да 
плащат 

данъците си 
веднага, но ако 
трябва да получат 
пари от държавата, 
чакат доста дълго 
време 

във връзка с намаляване-
то на административна-
та тежест, дори и аз са-
мият не познавах. Беше 
ми много интересно да 
чуя за т.нар. watchdog, 
в който влизат предста-
вители и на публичния 

Правете реформите 
постепенно, а не се 
захващайте с всичко 
наведнъж

Господин Найланд, коя 
от мерките, които при-
ложихте за облекчаване 
на административните 
тежести в Нидерландия, 
беше с най-голям ефект? 

- Бизнесът е много дово-
лен от опростяването на 
данъчното законодателство. 
Например, вместо да се 
внася декларация за ДДС 
всеки месец, това може да 
се прави веднъж на триме-
сечие. Друго облекчение е 
да не се подава на хартиен 
носител и на място, а по 
електронен път. 

Променихме и системата, 
свързана с разрешителни-
те режими, като въведохме 
общи правила. Например в 
законодателството, свърза-
но с околната среда, е необ-
ходимо само да уведомиш 
местните власти, че правиш 
нещо, и впоследствие те да 
преценят дали има нужда 
от допълнителни проверки 
или не. 

Друг пример е свързан със 
задълженията на фирмите 
да подават данни към наци-
оналната статистика. Това е 
досадно задължение, но ние 
сляхме няколко статистиче-
ски изследвания, които се 
правят от държавата, както 
и от Националната търгов-
ска камара. Сега представи-
телите на бизнеса подават 
информацията само веднъж 
и не са обезпокоявани отно-
во и отново от различни хо-
ра и институции да подават 
едни и същи данни.

Коя бе най-голямата 
трудност в работата ви, 
свързана с намаляване на 
административните те-
жести?

- Най-голямата трудност 
идва тогава, когато трябва 
да се хармонизират различ-
ни законодателни актове, 
за да се измисли един общ 
начин да се прави нещо. Да 
вземем за пример админи-
стрирането на месечните 
възнаграждения на служи-
телите. Те се администри-
рат от данъчно законодател-
ство, закон за социалното 
осигуряване, националната 
статистика и т.н. Това озна-
чава, че трябва да се създа-
ват бази данни за заплатите 
по няколко различни начи-
на. Вместо това дефиници-
ята за заплата може да се 
хармонизира и така ще е 
много по-лесно за предста-
вителите на бизнеса. След 
това трябва да се преработи 
голяма част от вътрешното 
законодателство и да се 
създаде нещо ново, което да 
отразява новата хармонизи-
рана дефиниция. С други 
думи, когато министрите 
трябва да си сътрудничат, за 

▶

▶

да намерят заедно някакво 
общо решение за бизнеса, 
винаги е много по-трудно, 
отколкото някое отделно 
министерство да предприе-
ме нещо самостоятелно.

Какви съвети давате 
най-често към експерти 
от други държави за нама-
ляване на регулациите?

- Първо, не е достатъчно 
само да се внесе външна 
методология за правене на 
нещо, само методологията 
не е достатъчна. Има нужда 
и от изграждане на подхо-
дяща инфраструктура, т.е. 
активни и инициативни ин-
ституции. На второ място, 
да се работи със съществу-
ващите закони и регулации 
е огромна работа и не може 
да се подхване всичко едно-
временно. Затова вторият 
ми съвет винаги е да се 
започне с нещо по-дребно 

▶

Данни
34% от бизнеса в 
ЕС се оплакват 
от бюрокрацията 

За дребните и средните 
предприемачи регулатор-
ните тежести са едни от 
основните пречки пред 
растежа, показва проучва-
не на Grand Thornton.

▶

делът на предприемачи-
те, за които регулатор-
ните тежести създават 
най-много проблеми в рам-
ките на еС, е 34%.

В световен мащаб 39% 
от предприемачите се 
оплакват от администра-
тивните тежести.

За сравнение в нидерлан-
дия делът на недоволните 
е 23%.

▶

▶

▶
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▶

Когато 
министрите 
трябва да 

си сътрудничат, за 
да намерят заедно 
общо решение за 
бизнеса, винаги 
е по-трудно, 
отколкото отделно 
министерство да 
предприеме нещо 
самостоятелно

и работата да се увеличава 
постепенно. Така ще имате 
възможност и да обучите 
хората да създадат услови-
ята, от които имате нужда, 
за да преминете на второ-
то ниво. Ако започнете с 
всичко едновременно, няма 
да е лесно да отбелязвате 
напредък.

Споменахте, че комуни-
кацията с бизнеса е ва-
жна. Какво правите в та-
зи насока в Нидерландия?

- Ние осъществяваме ко-
муникацията по няколко 
начина. Тъй като предста-
вителите на бизнеса са във-
лечени в цялостния процес, 
ние, разбира се, общуваме 
с тях непрекъснато. Изпра-
щаме документи и инфор-
мация до много компании 
в писмена форма. Имаме 
и радиокампания, така че 
представителите на бизнеса 
да могат да разберат и по 
този начин, че определе-
на дейност е била опро-
стена. Имаме обща, но и 
специализирана кампания, 
насочена към конкретна 
аудитория. Например пуб-
ликуваме информация в 
специализирани издания. 
Например мерки, които сме 
предприели за намаляване-
то на административната 
тежест в аграрния сектор, 
представяме и промоцира-
ме чрез специализираните 
им медии и т.н. 

Дарина Черкезова

▶

сектор и те следят много 
внимателно какво се 
прави по отношение на 
регулациите.

Холандските компа-
нии се оплакват не 
само от административ-
ната тежест, но и от по-
ведението на правител-
ството. Например, ако 
то очаква от теб да му 
платиш някакви данъци 
и такси, още в понедел-
ник някой ще почука 
на вратата ти, за да си 
ги поиска. Ако обаче 
бизнесът чака нещо от 
властите, отговорът е, 
че съжаляват, но нямат 
пари. Това създава про-
блем с ликвидността на 
компаниите, защото те 
трябва да плащат данъ-
ците си веднага, но ако 
трябва да получат пари 
от държавата, чакат 
доста дълго време.

СнимКа марина ангелоВа

 Йерун Найланд, директор на „Групата за регулаторна 
реформа” в Кралство Нидерландия
▶
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Нов сайт за привличане на чуждестранни инвеститори

България трябва да се на-
сочи към привличане на 
чуждестранни инвеститори 
в областта на високотех-
нологичните продукти с 
висока добавена стойност. 
Това обясни изпълнителни-
ят директор на Българска-
та агенция за инвестиции 
(БАИ) Борислав Стефанов. 
По думите му това ще подо-
бри макроикономическия 
бизнес климат у нас. „Изно-
сът на високотехнологични 
продукти от България се е 
удвоил през последните пет 
години”, коментира Стефа-
нов. Според него страната 
има потенциал за развитие 
в тази област. 

Реалност
До голяма степен инвес-
тициите, които са правени 
до момента в България, 
са били свързани с евти-
на работна ръка и евтини 
ресурси - основно в сек-
торите облекло и текстил. 
В България в тези отрасли 
са заети два пъти повече 
хора, отколкото в други-
те европейски страни. Те 
обаче имат ниска добавена 
стойност за икономиката.  

След като през март има-
ше отлив на инвестиции 
от страната, за април БНБ 
отчете, че те са положи-
телни, а размерът им е 29 
млн. EUR. „Това са пред-

варителни данни и може 
да се окаже, че са повече”, 
обясни Стефанов. Той не се 
нае да прогнозира какъв ще 
е размерът на чуждестран-
ните инвестиции в края на 
годината, но цитира до-
клад на Price Waterhouse, 
според който България ще 
възстанови нивата от 2008 
г. (6 млрд. EUR) чак през 
2013 г. 

Нов фокус
Ще променят правилника за 
прилагане на Закона за на-
сърчаване на инвестициите. 
Целта е да се намерят нови 
ниши, които ще привличат 
повече инвеститори в Бъл-
гария. „Един от основните 
начини за привличане на 
преки чужди инвестиции 
е в този закон”, обясни Бо-
рислав Стефанов. От БАИ 
са внесли предложение за 
промяна и се очаква след-
ващата седмица то да бъде 
внесено в Министерския 
съвет.

За да се привличат повече 
инвестиции, към списъка 
на индустриите, които се 
подпомагат от държавата, 
ще се добавят логистиката 
и туризмът. Друга промяна 
ще е намаляването на мини-
малния праг за инвестиция, 
който в момента е между 
16 млн. и 32 млн. лв. Към 
по-големите проекти пък 

Инвестициите в логистика 
и туризъм с преференции
Агенцията за инвестиции е 
подготвила промени в правилника 
за прилагане на Закона за 
насърчаване на инвестициите

Американската  
търговска камара 
активно работи  
за рекламиране на 
страната

България ще привлича чуж-
дестранни инвестиции чрез 
сайт. Зад него стоят Аме-
риканският университет и 
Американската търговска 
камара. 

Идеята е чрез този сайт 
страната да стане по-по-
пулярна, да се обменят 
мнения и по този начин да 
се привлекат нови инвес-
тиции. „Камарата създаде 
стройна програма, за да по-
каже различните пътища и 
предимствата за инвестито-
рите в България”, обясниха 
от американската камара.  

иновативно
Името на този сайт е www.
investnet.bg. Една от ос-
новните му цели е да пред-
стави инвестиционните 
предимства на страната и 

да се превърне в основ-
на информационна плат-
форма на чуждестранната 
инвеститорска общност в 
България. 

Сайтът представлява и 
социална мрежа за бизнес 
контакти. Тя дава възмож-
ност за лесна комуника- 
ция,  обмен на информация 
между инвеститори и стар-
тиране на чуждестранни 
търговски партньорства, 
обясниха от Американ-
ската търговска камара в 
България. „Той дава една 
друга посока - съединяване 
на бизнеса с академичните 
среди”, коментира Вален-
тин Георгиев, изпълните-
лен директор на Американ-
ската търговска камара. 

Предимствата
„България има много пре-
имущества, които привли-
чат инвеститорите като 
магнит”, отсече Стефан 
Иванов, вицепрезидент 
на Американската търгов-
ска камара. Най-важните 

ще има приоритетно от-
ношение, коментира още 
Стефанов.

В понеделник предстои 
среща на премиера Бой-
ко Борисов, министъра на 
финансите Симеон Дян-
ков и министъра на ико-
номиката, енергетиката и 
туризма Трайчо Трайков с 
представители на най-го-
лемите  чужди компании, 
които оперират у нас. Целта 
е да се обсъдят подготвени-
те промени.

Битка
България има много кон-
куренти в привличането 
на чуждестранни инвести-
ции, коментираха от БАИ 
и от Американската тър-
говска камара. Основните 
са Турция, Русия, Румъния 
и Китай. За да спечели 
битката обаче, България 
трябва да направи проме-
ни, най-вече в областта 
на образованието. „Нужни 
са квалифицирани кадри”, 
обясни Валентин Георги-
ев, изпълнителен директор 
на американската камара. 
Той посочи, че добре под-
готвените млади хора са 
много важни за големите 
компании. Друга посока 
на промяна трябва да бъде 
инфраструктурата, допъл-
ни той.

Радослава Димитрова

от тях са ниските цени на 
електроенергията и природ-
ния газ, по-евтината земя, 
както и ниските данъци, 
коментираха от камарата. 
Това обаче трябва да се 
знае. Точно тук е ролята на 
сайта, който ще представи 
страната пред чужденците 
и ще им даде възможност 
да обменят опит. 

„Трябва да се знае, че има 
редица продукти, които мо-
же да бъдат произведени 
в България”, обясни Сте-
фан Иванов. „Трябва гъв-
кавост и инвестиционна 
политика”, допълни той. 
По думите му около 62% 
от чуждестранните инвес-
тиции влизат в Европа и 
Америка. 

А 75% се генерират от 
тях. Но за да ги привлича, 
България трябва да се пре-
върне в европейска дър-
жава. „Фирмите използват 
България като порта за на-
влизане на европейския па-
зар”, коментира Иванов.

Радослава Димитрова

 Борислав Стефанов коментира, че България има много конкуренти в привлича-
нето на чуждестранни инвестиции
▶

снимка Емилия костадинова

снимка Емилия костадинова
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Сините няма да подкрепят 
актуализацията на бюджета
Депутатите от СДС и 
ДСБ искат да рефор-
мират реформите 

И СДС се противопостави 
открито на актуализацията 
на бюждета за 2010 г. Въ-
преки че промяната мина на 
първо четене в парламента, 
сега сините решиха, че на 
второ няма да я подкрепят. 
Те се възпротивиха на уве-
личаването на дефицита 
още при обявяването на 
актуализацията. Сега обаче 
излизат с конкретни пред-
ложения как да се намали 
той. 

От СДС предлагат разхо-
дите за здравеопазване да 
бъда увеличени с 54 млн. 
лв., защото според тях сред-
ствата за лекарства, лечение 
и профилактика не  е редно 
да бъдат намалявани.

Административна 
реформа
“Настояваме за спешна и 
компетентна администра-
тивна реформа”, категори-
чен беше лидерът на сините 
Мартин Димитров. Според 
експертите в синьо трябва 
да бъдат съкратени вторите 
заместник областни упра-
вители, които стрували на 
държавата по 60 хил. лв. 
годишно. Съществували 
други агенции и служби, 
които можели да бъдат пре-
структурирани. В тях имало 
дублиране на бюджети и 
на правомощия. По този 
начин щели да се спестят 

поне 300 млн. лв. до края 
на годината.

Режат от парите на 
МвР
Изненадващо от Синята 
коалиция поискаха съкра-
щаването на разходите във 
вътрешното министерство. 
Според тях не било спра-
ведливо парите на всички 
други институции да бъдат 
орязани, само на МВР - не. 
“Не може да има свеще-
ни крави, които да бъдат 
извън реформата. Уважа-
ваме усилията на минис-
тър Цветанов в борбата 
с престъпността, но това 
не означава, че мерките 
за ефективност не трябва 
да бъдат приложени и за 
неговото министерство”, 
каза Димитров. Разходите 
за МВР можели да се на-
малят с 25 млн. лв., като те 
щели да се вземат от “пре-
комерното” подслушване. 
Т.е. по-малко подслушване 
и повече ефективност.

Прозрачност 
От СДС намекнаха, че пра-
вителството на Бойко Бори-
сов недостатъчно прозрачно 
харчи парите на държава-
та. Затова твърдо настояха 
дефицитът на бюджета и 
разходите по различни про-
грами на дадено министер-
ство да бъдат публикувани 
всеки месец на интернет 
страницата на съответно-
то ведомство. Като голяма 
несправедливост сините 
окачествиха и факта, че 

3.6
▶ процента ще бъде  
ръстът  
на икономиката  
през 2011 г.

Петък 25 юни 2010  pari.bg

Ernst&Young: Икономиката ще се свие с 1%
Присъединяването 
към еврозоната ще 
стане не по-рано от 
2014 г., прогнозират 
от консултантската 
компания

Икономиката на Бълга-
рия ще се свие с 1% през 
2010 г., прогнозират от 
Ernst&Young в последния 
си доклад. По-оптимистич-
ни прогнози има чак за 
2011 г. Според експертите 
от консултантската компа-
ния ръстът тогава ще бъде 
3.6%. Домакинствата ще 
останат нащрек, докато не 
стане ясно, че е свършила 
рецесията, пише още в до-
клада. По-силен растеж ще 
има през 2012 г. Прогнозите 
са, че той ще бъде от 6%. 
Слаборазвитата икономика 
ще ограничи възможности-
те за развитие през следва-

щите години. 

Затягане на колана
Бюджетният дефицит за 
2010 г. приближава 5%, 
посочват от консултант-
ската компания. Това ще 

увеличи риска от по-строга 
фискална политика. Не се 
очаква и доходите да се 
увеличат. Много домакин-
ства вече имат проблеми 
с изплащане на кредитите 
си и със справяне с месеч-

ните си вноски. През тази 
година обаче няма да има 
подобрение. Независимо 
че много българи работят 
в Гърция, Италия и Испа-
ния, трудовите възнаграж-
дения  паднаха с 12% през 

държавните служители не 
плащат сами осигуровките 
си. Ако това не се случи в 
скоро време, ще се наложи 
да им се намалят заплатите, 
каза Димитров.

Пенсионна реформа
За пенсионната реформа 
сините предложиха да се 
отмени повишаването на 

възрастовата граница за 
пенсиониране. По-ефектив-
на и по-справедлива била 
мярката, която те предлагат 
- да се въведе доброволното 
отлагане на пенсиониране-
то. Тези, които решат да се 
възползват от опцията, ще-
ли да получават по-голяма 
пенсия. “Аз си направих 
труда да сметна, че според 

предложените промени чо-
век с висше образование не 
може да се пенсионира”, 
каза още Димитров. 

“През 2007 г. консолиди-
раните разходи в бюджета 
бяха 22 млрд. лв., сега са 
над 27 млрд лв. Само то-
ва е знак, че има огромен 
потенциал за спестяване. 
Сега трябва да спестим, за 

да избегне България теж-
ката съдба на Гърция и Ру-
мъния”, категоричен беше 
синият лидер.

СДС е съгласувало антик-
ризисните си предложения 
с ДСБ. Те също преди дни 
обявиха, че няма да под-
крепят актуализацията на 
бюджета на второ четене.

Елена Петкова

2009 г., припомнят още от 
Ernst&Young. Те прогнози-
рат, че доходите ще останат 
ниски. 

Грешно мислене
България има някои заблу-

ди около бъдещото си раз-
витие, става ясно още от 
доклада на Ernst&Young. 
Правителството все още се 
надява, че ще се присъеди-
ни към ERM II през 2011 г., 
а влизането в еврозоната е 
поставено като цел за 2012 
г. От консултантската ком-
пания обаче обясняват, че 
най-реалистичната дата за 
присъединяване към евро-
зоната е 2014 г.
 Основната причина за 
забавянето са дълговата 
криза в Европейския съюз 
и възможните последствия 
от нея, коментират експер-
тите. 

През следващите годи-
ни ще има предпазливост 
най-вече към бъдещи нови 
членове, особено ако те са 
демонстрирали проблеми, 
близки до тези на Гърция, 
коментират от компани-
ята.

Радослава Димитрова 

5
▶ процента беше  
спадът в икономиката 
през изминалата 
 2009 г.

 Доходите на българските домакинства ще останат ниски и през тази година, прогнозираха експертите 
от Ernst&Young                    снимка BloomBerg

▶

 Председателят на СДС Мартин Димитров обяви, че неговата партия няма да подкрепи актуализацията 
на бюджета на второ четене                                                 снимка Емилия костадинова

▶
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Всички резерви  
за увеличение  
на газа под 30%  
били изчерпани

Продължаваме да работим 
за намиране на възможност 
за по-малко увеличение 
на природния газ, заяви 
Ангел Семерджиев, пред-
седател на ДКЕВР, след за-
седанието на тристранния 
съвет вчера. На заседание-
то обаче и Семерджиев, и 
министър Трайчо Трайков 
са убеждавали два часа 
социалните партньори, че 
са използвани всички въз-
можности за туширане на 
цената на синьото гориво. 
“Булгаргаз” поиска от 1 
юли тя да бъде увеличена 
с 29.8%. Синдикални и ра-
ботодателски организации 
алармираха, че подобно 
увеличение е непосилно за 
домакинствата и фирмите 
в условията на криза.

Трите фактора
Обяснихме на социалните 
партньори, че три факто-
ра влияят върху цената 
на природния газ, заяви 
Семерджиев. Това са до-
говорите за доставка с 
“Газпром”, котировките 
на горивата на междуна-
родните пазари и курса 
долар/евро. 

На първите два факто-
ра не можем да влияем, 
единствена възможност 
за някаква компенсация 
има при третия фактор, в 
смисъл да се купят долари 
при по-добри условия. То-
ва обаче ще бъде за сметка 
на “Булгаргаз”, каза Се-
мерджиев.

На вчерашното заседание 
на тристранката конкретни 
проценти за ръст на цената 
на природния газ не са 
обсъждани. Семерджиев 
обаче уточни, че новото 
поскъпване ще отрази за-
държането на цената през 
второто тримесечие на го-
дината. Тогава регулаторът 
одобри 10.8% увеличение 
на цената на природния 

Ако има задържане на 
поскъпването на синьото 
гориво, то ще е за сметка  
на “Булгаргаз”

Природният газ пристига 
при нас по дългосрочни 
договори на базата на 
цената на суровия петрол 
и курса долар/евро, а за 
последните девет месеца 
тези параметри се по-
вишиха. Следователно 
“Булгаргаз” не може да го 
продава на загуба, иначе 
ще се смята за недопусти-
ма субсидия.
Природният газ поскъпва 

Няма да загубим 
конкурентоспособност

васил велев,
председател  
на аИКБ

за целия регион, защото 
той се доставя от “Газ-
пром”. Така че българ-
ската икономика не губи 
своята конкурентоспосо-
бност от това, след като се 
вдига цената за всички.
За съжаление при нас 
все още не функционира 
енергийна борса. Само 
така може да се баланси-
рат енергийните цени на 
пазарни принципи.

Има още резерви, които 
да тушират скока в цената 
на газа. Това е подобрява-
нето на събираемостта на 
вземанията на “Булгаргаз” 
и на топлофикационните 
дружества. 

Тези вземания не влияят 
пряко върху цената на 
природния газ, но заради 
тяхната несъбираемост 
се налага дружествата да 

Трябва            бързо да се  
подобри          събираемостта

“Булгаргаз”, дружеството 
е в състояние да функци-
онира по този нормален 
начин, каза Трайков.

Коментари
След заседанието на три-
странката синдикалните и 
работодателските органи-
зации като че ли излязоха  
убедени, че шоковото пос-
къпване на синьото гориво 
е неизбежно. 

Има обективни фактори 
за това и е ясно, че “Бул-
гаргаз” не може да продава 
на загуба, защото иначе 
ще се приеме за недопус-
тима субсидия, коментира 
Васил Велев, председател 
на АИКБ. 

Според шефа на БТПП 
Цветан Симеонов обаче 
още има резерви, които 
да тушират скока в цената 
на газа. Това е подобрява-
нето на събираемостта на 
вземанията на “Булгаргаз” 
и на топлофикационните 
дружества.

Синдикатите пък пред-
лагат преразглеждане 
на отношенията между 
“Булгаргаз” и фирмите 
посредници в доставката 
от “Газпром”, тъй като 
те получават големи ко-
мисиони. Намаляването 
на тези суми ще осигури 
средства за компенсиране 
на разликата с досегаш-
ните цени и поисканото 
поскъпване, обясниха от 
“Подкрепа”.

Мила Кисьова

5.8
▶ процента увеличение 
на цената на природния 
газ бе позволена за вто-
рото тримесечие

29.8
▶ процента  
поскъпване на газа  
иска "Булгаргаз" от  
1 юли тази година

 Продължаваме да работим за намиране на възможност за по-малко увеличение                                       на природния газ, заяви Ангел Семерджиев, председа-
тел на ДКЕвР
▶

газ, но принципалът - ми-
нистърът на икономиката 
Трайчо Трайков, ограничи 
това поскъпване до 5.8%. 
Сегашното увеличение на 
цената на природния газ 
за третото тримесечие ще 
бъде спрямо решението 
на ДКЕВР от април, каза 
Семерджиев.

На ръба
Преди ден изпълнителни-
ят директор на “Булгаргаз” 
заяви, че необходимият 
минимум, за да оцелее 
компанията, е увеличение 
на цената на природния 
газ с 24% именно спрямо 
цената от април. 

Така от 1 юли природни-
ят газ ще поскъпне дори 
с над 30%. Гогов съобщи 
още, че финансовата за-
губа на газовата компания 
за първите 5 месеца на 
тази година е 45 млн. лв. 
Той обяви, че се обмисля 
компанията да тегли бан-
ков кредит, за да посрещне 
предстоящите плащания 
към “Газпром”. За да се 
ускори процедурата, обаче 
има и друга възможност, да 
се вземе заем от БЕХ, кой-
то по-късно да се връща с 
банков кредит.

Този вариант се подкре-
пя и от министъра на ико-
номиката Трайчо Трайков. 
Ако има нужда от оборо-
тен капитал, дружеството 
ще трябва да си го осигури 
чрез дългово финансира-
не, каза Трайков. 

С видимо раздразнение 
той обясни, че от държав-
ните енергийни дружества 
се очаква да функциони-
рат като корпоративни су-
бекти. 

На тях трябва да им из-
лизат сметките - приходи, 
разходи, и да си обслужват 
задълженията, а от това, 
което съм виждал като раз-
чети от мениджмънта на 
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“Булгаргаз”, като няма 
пари, да тегли заем
Още няма изводи от 
одита на електро-
разпределителните 
дружества

Господин Трайков, ако 
“Булгаргаз” няма пари да 
плаща доставките на 
“Газпром”, какво възнаме-
рява да прави икономиче-
ското министерство?

- Въпросът е първо как-
во прави мениджмънтът на 
“Булгаргаз”. А той подава 
ценовото си предложение, 
което се основава на раз-
ходите, които дружество-
то има, които са обективно 
обусловени от факторите за 
ценообразуването на газа - 
това е цената на алтернатив-
ните горива, това е курсът 
на долара. 

Вторият момент е, че “Бул-
гаргаз” има нужда от оборо-
тен капитал и този оборотен 
капитал вероятно ще се на-
ложи да си го осигури чрез 
дългово финансиране.

откъде?
- Като вземат заем от фи-

нансова институция.

Държавата няма ли 
да помогне по някакъв 
начин?

- А вие как разбирате помо-
щта на държавата? Друже-
ствата за това са дружества, 
защото от тях се очаква да 
функционират като корпора-
тивни субекти. На тях трябва 
да им излизат сметките за 
приходите и разходите и да 
си обслужват задълженията. 
Това, което съм виждал като 
разчети от мениджмънта 
на “Булгаргаз”, показва, че 
“Булгаргаз” може да функ-
ционира по този нормален 
начин.

▶

▶

▶

Доколко сега е момен-
тът да се взима заем?

- Ако са необходими па-
ри, те трябва да се вземат 
отнякъде.

Тези средства няма ли да 
се калкулират в цената 
на газа и пак да доведат 
до увеличение?

 - Задавате въпроси, които 
са свързани с финансов ме-
ниджмънт. Мениджмънтът 
на компанията е преценил, 
че финансово така се полу-
чават нещата.

Прочетохте ли вече 
договорите за външните 
услуги на електроразпре-
делителните дружества?

- Запознах се с част от 
предварителните матери-
али, за съжаление все още 
няма изводи. Затова искам 
да дадем време на коле-
гите да ги формулират. 
Това, което те дадоха като 

▶

▶

▶

предварителен материал, 
е мнение на експерти. Ня-
кои практики те одобря-
ват, други - не. Тоест има 
въпроси, които водят към 
положителни и отрицател-
ни изводи. Но това остава 
да видим. Защото наисти-
на, ако е имало нарушение 
на условията на лиценза, 
на законодателство, на 
финансови регулации, 
трябва да се види как да 
се реагира. Но това все 
още не е направено.

Как ще коментирате 
изнесените данни за 
десетки милиони левове, 
платени за консулта-
ции?

- Да, има такива цифри, 
но не мога да ги коменти-
рам, защото няма оценка 
на регулатора как те съот-
ветстват на извършената 
работа или на ценообра-
зуващите елементи.

▶

Нормално ли е 600 лв. 
на час за консултантска 
помощ?

- Не се наемам да комен-
тирам какво е нормално. 
Понеже и аз съм бил кон-
султант, знам, че има цени, 
които стигат и до 2000 EUR 
на час. Кое е нормално и кое 
не, се определя въз основа 
на това какво е свършено и 
от ефекта от работата. 

вие имате ли съмнения 
за нарушения?

- Съмнения очевидно 
има и трябва да се каже 
какво е нарушено и на как-
ва санкция подлежи. Ако 
нямаше съмнения, нямаше 
да има и одит. А според 
мен одит трябва да има 
дори и без съмнения. Това 
е задача на регулатора и е 
чудесно, че ДКЕВР намери 
в себе си волята, времето 
и капацитета да свърши 
този одит.

▶

▶

Трябва            бързо да се  
подобри          събираемостта

Цветан Симеонов,
председател  
на БТПП

теглят кредити, които после 
се отразяват в тази цена. 

Препоръчваме в 
договорите с потребите-
лите да се включва арби-
тражна клауза. С помощта 
на нея при неиздължаване 
само за два месеца излиза 
съдебното решение, след 
което може да се пристъпи 
към принудително изпъл-
нение. 

Интервю Трайчо Трайков, министър на икономиката и енергетиката

До 2020 г. трябва да намалим с 
50% потреблението на енергия
Нова стратегия залага 
на електромобилите 
и закриването на 
въглищните централи 

Навлизането на електриче-
ските автомобили в Бълга-
рия е една от мерките за въ-
веждане на нови технологии 
в енергетиката. А новите 
технологии и енергийната 
ефективност са във фокуса 
на проекта за енергийна 
стратегия на България до 
2020 г.

Предизвикателства 
Енергийната стратегия, из-
работена от Министерство-
то на икономиката, енер-
гетиката и туризма, вече e 
представена пред кабинета 
на последното му заседание. 
Предстои тя да бъде обсъж-
дана и от обществеността. 
Стратегията най-общо е на-
сочена към преодоляването 
на три основни предизви-

кателства пред българската 
енергетика. 

Първото е високата ни 
зависимост от внос на енер-
гийни ресурси. България 
осигурява 70% от брутното 
си потребление чрез внос. 
Внасяме природен газ, су-
ров нефт и ядрено гориво 
единствено от Русия. За да 
повиши енергийната сигур-
ност, държавата ще дивер-
сифицира източниците и 
маршрутите за доставка на 
природен газ. Затова Бълга-
рия залага на изграждането 
на реверсивни връзки със 
съседните държави Гърция, 
Турция, Сърбия и Румъ-
ния. 

Второто предизвикател-
ство пред нас е необходи-
мостта от намаляване обема 
на емисиите от парникови 
газове. Понижаването на 
емисиите вредни парнико-
ви газове от топлофикаци-
онните дружества пък ще 
трябва да стане по пазарен 

начин чрез участието им в 
европейската схема за тър-
говия с емисии. 

На трето място, България 
трябва да подобри енергий-
ната си ефективност, като 
достигне 50% намаляване 
на потреблението на енер-
гия до 2020 г. В момента 
енергийната интензивност 
на националния брутен въ-
трешен продукт е с 89% 
по-висока от средната за 
ЕС. Предвижда се изли-
зането от експлоатация на 
всички въглищни центра-
ли в страната. Очаква се 
в периода 2025-2030 г. да 
бъдат изградени замества-
щи мощности на лигнитни 
въглища с технологии за 
улавяне и съхраняване на 
въглероден диоксид. Като 
резултат от въвеждането на 
нови ядрени, ВЕИ и чис-
ти въглищни мощности се  
очаква емисионната интен-
зивност да спадне от 500 до 
156 кг СО2/ МВтч.

Подкрепа
Стратегията предвижда 
институционална под-
крепа както за ядрената 
енергетика, така и за из-
граждането на нови газови 
мощности. Предимствата 
на ядрената енергетика 
са, че разполага с беземи-
сионен ресурс за електро-
производство. Газовите 
мощности пък трябва да 
балансират развитието на 
вятърните централи.

Проектът за енергийна 
стратегия на Република  
България до 2020 г. и при-
дружаващите го доклади по 
екологична оценка и оценка 
на съвместимостта с пред-
мета и целите на опазване 
на защитените зони "Натура 
2000" са публикувани за об-
ществен достъп и дискусия 
на интернет страницата на 
Министeрството на ико-
номиката, енергетиката и 
туризма.

Мила Кисьова

 Продължаваме да работим за намиране на възможност за по-малко увеличение                                       на природния газ, заяви Ангел Семерджиев, председа-
тел на ДКЕвР
▶

снимка марина ангелова

снимка емилия косТадинова
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Световните икономики с 
различни очаквания за Г-20

Срещата на върха ще 
сблъска различните 
позиции на големите 
индустрии

Днес ръководителите на 
най-големите индустри-
ални държави в света се 
събират в Канада за ико-
номическите форуми на 
Г-8 и Г-20. Тези държави 
представляват 85% от гло-
балната икономика. 

Какви са очакванията и 
исканията на отделните 
страни?

САЩ
Президентът Барак Обама 
застава на позицията на 
силния, тъй като икономи-
ката на страната му отчита 
напредък, макар че вече два 
месеца се бори с последи-
ците от нефтения разлив 
в Мексиканския залив. В 
писмо-обръщение към сво-
ите колеги от Г-20 минала-
та седмица той призова да 
не се допусне грешката от 
30-те години на миналия 
век, когато стимулите за 

индустрията са били спре-
ни твърде рано. 

Канада
Страната домакин се обър-
на към останалите участни-
ци във форума да намалят 
бюджетните си дефицити 
наполовина до 2013 г. Стра-
ната обаче е критикувана за 
предвидените 1 млрд. USD 
разходи за сигурност по 
време на тридневната сре-
ща, както и 2 млн. USD за 
построяването на изкустве-
но езеро в бизнес центъра, 
където ще се провеждат 
срещите. Канада е и про-
тив въвеждането на данък 
върху банките. 

Европейски съюз
Старият континент ще бъде 
представен от Великобри-
тания, Франция, Германия 
и Италия. Всички те пред-
приеха сериозни мерки за 
справяне с кризата, които 
включват съкращения на 
разходите с цел запълване 
на бюджетния дефицит на 
страните им, увеличаване 
на пенсионната възраст и 

съгласие за необходимостта 
от въвеждането на данък 
върху банките, средствата 
от който ще послужат като 
гаранция при евентуална 
бъдеща финансова криза. 
Подкрепата на спасителен 
план за Гърция в размер на 
500 млрд. EUR, който ста-
билизира и еврото, доведе 
до увеличаване на недовол-
ството вътре в страните и 
смъкване на рейтингите на 
държавните глави. Заради 
понесените негативи в на-
ционален план те реагираха 
остро на обръщението на 
американския президент, 
че съкращаването на раз-
ходите ще задуши растежа 
на икономиката в страните 
им и това ще се отрази в 
световен мащаб. 

възникващите  
пазари
Страните от групата БРИК 
- Бразилия, Русия, Индия 
и Китай, не са така единни 
в исканията и представя-
нето си. Икономиката на 
Русия се сви с 8% през 
миналата година, което 

е най-голям спад сред 
всичките страни от Г-8. 
На форума Москва ще 
настоява за реформа на 
международната финансо-
ва система. Китай отчете 
голямо нарастване на ико-
номиката и заетостта, но 
и надуване на цените на 
имотите. Дни преди сре-
щата Пекин поднесе най-
голямата изненада - под 
натиска на САЩ и други 
страни развърза валутата 
си и юанът започна да се 
покачва спрямо долара. 
Индия също отчете растеж 
за първите три месеца от 
годината, но инфлацията 
там е сериозен проблем. 
Бразилия и Индия искат 
развиващите се страни да 
имат по-силно присъствие 
в институции като МВФ и 
Световната банка. 

Дали световните ръко-
водители ще запазят един-
ството си пред новите и 
разнообразни, а някои от 
тях и спешни предизвика-
телства? Това ще стане ясно 
в неделя, когато срещата 
приключи.

И Eлисейският дворец свива разходите
Всички министерства 
също да съкратят 
харчовете, призовава 
държавната комисия 
за одит

Президентът на Франция 
Никола Саркози планира 
съкращаване на разходите на 
Елисейския дворец и на ми-
нистерствата заради призива 
за намаляване на дефици-
та, отправен от държавната 
служба за одит. Мерките ще 
засегнат цялата изпълни-
телна власт и целта им е да 
послужат за пример, заяви 
говорителят на президен-
та Франк Луврие. Подроб-
ностите ще бъдат обявени 
следващата седмица. 

Държавната служба за 
одит заяви, че Саркози 
трябва да направи остър 
финансов завой от водената 
досега политика. Съкраща-
ването на разходите може 
да засегне отменянето на 
годишното градинско пар-
ти в Елисейския дворец, 

твърди вестник La Parisien. 
Миналата година на него 
са присъствали 7500 души. 
Луврие отказа коментар по 
това твърдение. 

Освен оттеглянето на 
мерките за стимулиране 
на икономиката страната 
трябва да спести още 45 
млрд. EUR. „Трябва да се 
действа бързо, защото заба-
вянето води до натрупване 
на цената по обслужване на 
дълга”, заявиха от одитната 
комисия. 

Франция е единствената 
голяма икономика в Европа, 
която не е излязла с подро-
бен план за съкращаване на 
разходите. Великобритания 
го направи преди два дни, 
Германия - преди две сед-
мици. 

Бюджетният дефицит 
се очаква да стигне 8% от 
БВП през тази година спо-
ред изчисления на финан-
совото министерство. За 
следващата се предвижда 
да бъде намален до 6% и 
да влезе в искания от ЕС  

3-процентен праг през 2013 
г. Предвидените досега мер-
ки за промени в пенсиите и 
увеличение на данъците 
ще донесат намаляване на 

дефицита с 0.5% до 2013 г. 
Администрацията на пре-
зидента досега е обявила 
замразяване на разходите за 
следващите три години.

Трише похвали Италия 
за предприетите 
финансови съкращения
Доверието на 
потребителите пада 
през юни 

Председателят на Европей-
ската централна банка (ЕЦБ) 
Жан-Клод Трише заяви, че 
планираните съкращения в 
бюджета на Италия в раз-
мер на 24.9 млрд. EUR за 
следващите две години са 
правилното решение. „Мяр-
ката подкрепя програмата 
за стабилност на страната”, 
заяви Трише вчера в интер-
вю за италианския вестник 
la Repubblica, поместена и в 
сайта на ЕЦБ. 

„Съкращаването на разхо-
дите е необходимо, защото 
в противен случай ще има 
не по-бавен растеж, а крах”, 
коментира финансовият ми-
нистър на страната Джу-
лио Тремонти след среща с 
регионални ръководители, 
които се противопоставили 
на мерките. 

Предприетите действия на 
Италия са част от опитите 
на други европейски страни 
да убедят инвеститорите, че 
членовете на еврозоната мо-
же да контролират липсите в 
бюджета и да защитят евро-
то, което от януари досега 
загуби 14% спрямо долара. 
Италия има най-голям дър-

жавен дълг в региона и се 
опитва да намали дупката 
в бюджета, която е 5.3% от 
БВП за миналата година, с 
1.6% до 2012 г. 

Предложените съкраще-
ния, които трябва да бъдат 
гласувани от парламента, 
включват намаляване на 
средствата за общините с 
4.5 млрд. EUR и замразяване 
на заплатите на държавните 
служители за три години. 

Вчера статистически-
ят институт Istat обяви, че 
безработицата за първите 
три месеца на годината се 
е увеличила най-много от 
третото тримесечие на 2003 
г. до сезонно коригираните 
8.4%. Икономиката за същия 
период е нараснала с 0.4% 
заради увеличения износ, 
подкрепен от ниското евро. 
Потреблението в страната 
обаче е било слабо. Потреби-
телското доверие през юни 
падна до най-ниското ниво 
от 16 месеца.

Най-голямо е потреб-
лението на дълготрай-
ни стоки за домакин-
ството

Потребителските разходи 
на французите са нараснали 
през май. Това е знак, че паза-
рът на труда се стабилизира и 
доверието на домакинствата 
нараства. 

Разходите за производстве-
ни стоки са се увеличили с 
0.7% спрямо април, когато 
отбелязаха ревизиран спад от 
1.3%, посочва националната 
статистическа служба Insee 
вчера. Очакванията на ико-
номистите бяха за покачване 
от 0.4%, твърди Bloomberg. 
На годишна база разходите 
са нараснали с 1.9%. 

Разходите за дълготрай-
ни стоки са се увеличили с 
3.6% спрямо предния месец, 
когато са паднали с 4.5%. 
Само дълготрайните стоки 
за домакинствата са скочили 
със 7.3% заради Световното 

Французите са харчили 
повече през май

първенство по футбол след 
спад от 0.5% през април. 
Спадът на разходите за ав-
томобили е 0.1% спрямо 
предишните 9.6%. 

През първото тримесечие 
безработицата спря да рас-
те, когато страната започна 
да излиза от рецесията. По-
добряване на перспекти-
вите за работа са ключов 
фактор за съживяване на 
потребителското доверие и 
харчене. Безработицата за 
първите три месеца до края 
на март остава непроменена 
на ревизирани 9.9%, колко-
то беше и през последното 
тримесечие на миналата 
година. 

▶ Годишното парти в Елисейския дворец, което ми-
налата година е било уважено от 7500 души, може да 
бъде отменено заради свиване на разходите 1.9

▶ процента е нарастване-
то на разходите през май 
спрямо същия месец годи-
на по-рано

24.9
▶ млрд. EUR ще бъдат 
спестени за две години в 
резултат на предприети-
те от страната мерки

▶ Според председателя на ЕЦБ Жан-Клод Трише ита-
лия е на правилния път на реформите

▶ от днес за 3 дни ръководителите на големите държави ще чертаят бъдещето на глобалната икономика
снимки bloombERg
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Две дружества на 
“Софарма” се сляха
“Софарма логистика” АД 
ще се влее в “Софарма 
трейдинг” АД, решиха об-
щите събрания на двете 
компании, които са в порт-
фейла на фармацевтичния 
холдинг “Софарма” АД. 
След обединението цялото 
имущество на логистична-
та компания ще премине 
към търговската при усло-
вията на общо правопри-
емство.

Процедура
След одобрението на влива-
нето акционерите и на двете 
дружества решиха капита-
лът на “Софарма трейдинг” 
да бъде увеличен до 32.9 
млн. лв. чрез издаването на 
2.9 млн. нови акции с номи-
нал 1 лв. Книжата ще бъдат 
раздадени на досегашните 
инвеститори в “Софарма 
логистика”, като за 1.9 ак-
ции на логистичното дру-
жество ще бъде получена 
по една нова от капитала 
на дистрибутора на лекар-
ства. Компанията майка на 
двете вливащи се дружества 
“Софарма” АД ще получи  
846 229 нови акции, тъй 
като в края на първото три-
месечие делът й в логистич-
ната компания е 29.13%.

Освен още акции фарма-
цевтичният холдинг ще по-
лучи 2.73 млн. лв. дивидент 
от печалбата на “Софарма 
трейдинг” за 2009 г., гла-
си друго от решенията на 
общото събрание на дис-
трибутора на лекарства. 

“Софарма” АД е собстве-
ник на 27 266 731 книжа, 
или 90.9% от капитала на 
търговското дружество. Об-
щият размер на дивидента 
за акционерите в “Софарма 
трейдинг” е 3 млн. лв., като 
брутната сума за всяка ак-
ция е 0.10 лв.

Компанията майка
На своето общо събрание 
акционерите в “Софарма” 
решиха да не разпреде-
лят дивидент помежду си. 
Фармацевтичният холдинг, 
чиито акции са в базата 
на бечмарка Sofix, решиха 
да капитализират цялата 
печалба за 2009 г. Положи-
телният финансов резултат 
на компанията за миналата 
година е 33.6 млн. лв., като 
от него 10% се заделят за 
задължителен резерв. Ос-
таналата част от печалбата 
се отнася като допълните-
лен резерв. Акционерите 
на “Софарма” одобриха и 
предложението за обратно 
изкупуване на собствени 
акции. Максималното коли-
чество е до 3% от капитала 
на компанията, а срокът е до 
2 години. Минималната це-
на на изкупуването е 2.5 лв., 
а максималната - 5.5 лв.

Търговия
На вчерашната търговска 
сесия инвеститорски инте-
рес имаше единствено към 
акциите на “Софарма” АД. 
По позицията на компания-
та бяха сключени 12 сделки, 

КомПании 
и Пазари
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“Кристера” раздаде по 11.35 лв. дивидент на акция

Синият чип взе 2.73 млн. лв. дивидент от “Софарма трейдинг”

В касата на “Агрия” 
ще влязат  
675.8 хил. лв.
Емитентът на облигации 
“Кристера” АД раздаде по 
11.35 лв. брутен дивидент на 
акция, решиха акционерите 
на поповското дружество. 
Печалбата на компанията 
за миналата година е 756.5 
хил. лв., като от нея 75.65 
хил. лв. ще бъдат отнесени 
към фонд “Резервен”.

инвестиции
Останалите 680.85 хил. лв. 

бяха разпределени между 
тримата акционери. Най-го-
лемият от тях е публичното 
“Агрия Груп холдинг” АД, 
което има 59 554 акции. 
Това означава, че публич-
ният агрохолдинг ще вземе 
675.8 хил. лв. дивидент. 
Изпълнителният директор 
на “Агрия” Емил Райков и 
Кристина Божкова са оста-
налите двама акционери, 
които имат по 223 книжа от 
капитала на “Кристера”.

“Раздадохме дивиденти, 
защото искаме да финан-
сираме инвестиционната 

програма на компанията 
майка със собствени сред-
ства”, каза за в. “Пари” 
Емил Райков. По думите 
му този ресурс няма да е 
достатъчен, като разликата 
ще се покрива с дългово 
финансиране. “Основното 
предназначение на печал-
бите е да се реинвестират 
в групата”, добави Емил 
Райков. Според него “Аг-
рия” и дружествата, които 
работят в зърнения сектор, 
се ползват с висок креди-
тен рейтинг пред банките, 
тъй като имат добра лик-

видност.

Емитент
Акциите на “Кристера” 
не се търгуват на БФБ, но 
компанията е пласирала 
на капиталовия ни пазар 
облигации за 4.5 млн. EUR. 
Книжата са 5-годишни, като 
падежът им е 23 април 2012 
г. Предметът на дейност на 
“Кристера” са производ-
ство и търговия със зър-
нени храни, мелничарска 
промишленост, търговско 
посредничество, складова 
дейност и др.

в които 22 592 лота смениха 
собственика си. Цената на 
затваряне се повиши мини-
мално с 0.16% и достигна 
3.84 лв. за акция. Пазарната 
капитализацията на друже-

ството е 506.88 млн. лв.
Последното прехвърля-

не на книжа на “Софарма 
трейдинг” е от 23 юни, 
когато 200 дяла смениха 
собственика си на цена 

1.55 лв. за акция. Послед-
ната сделка при “Софарма 
логистика” е сключена на 
4 юни, когато по позиция-
та минаха 9685 лота на 
нива 0.746 лв. за акция. 

Оценката на пазара за дис-
трибутора е 46.5 млн. лв., 
а капитализацията на ло-
гистичната компания е 4.1 
млн. лв.

атанас Христов

Нови акции
СИБАНК 
увеличи капитала 
си до 79.4 млн. лв.
СИБАНК увеличи капи-
тала си от 69 720 560 на 
79 374 210 лв., съобщи-
ха от трезора чрез БФБ. 
Подписката по публич-
ното предлагане на 965 
365 нови акции с номи-

нал 10 лв. и емисион-
на стойност 81.04 лв. е 
приключила успешно на 
23 юни, което е преди 
изтичане на срока. Всич-
ки нови акции вероятно 
са записани от мажори-
тарния собственик KBC. 
При излизане на нови-
ната шефката на надзо-
ра и акционер Цветели-
на Бориславова обяви, 
че ще продаде правата 

си на белгийските соб-
ственици. С новата еми-
сия все още публичната 
СИБАНК набра от паза-
ра 78 233 180 лв. Посред-
ник по предлагането 
беше “Кей Би Си Секю-
ритис” - клон България. 
Прехвърляне на акции 
на СИБАНК имаше за 
последно на 16 декември 
2009 г., когато 25 лота 
смениха собственика си.

"Софарма трейдинг" АД

"Софарма логистика" АД

"Софарма" АД

�.� акции на логистика = � нова акция в трейдинга

нови акции в трейдинга

“Софарма” получава 

30 000 000

5 485 503

2 905 009

846 229

27 266 731
акции от “Софарма трейдинг” 

акции

акции

Акции oт увеличение на капитала

2 726 673.1
лева дивидент

Сливане в групата на “Софарма”

Графика: Вихър Ласков

снимка емилия костадинова

основното предназначение на печалбите е да се реин-
вестират в групата, каза Емил райков
▶
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Круизите винаги са има-
ли имидж на твърде скъпи, 
твърде претенциозни, някак 
елитарни пътувания. В по-
следното десетилетие обаче 
това започва да се променя 
и все повече ваканцията на 
кораб става предпочитан 
избор за хора от средната и 
средно високата класа. През 
2009 г. над 15 млн. пасажери 
са предпочели да изкарат 
почивката си, плавайки на 
кораб.

Причините, от една стра-
на, са в силното диверси-
фициране на продукта през 
последните десетина години 
- вече се предлагат много 
дестинации, броят на кру-
изните кораби постоянно 
расте, както и разнообрази-
ето на предлаганите от тях 
класи, а пътуванията са с 
различно времетраене - от 
три дни до няколко месеца. 

Всичко това естествено 
влияе и на цените. Разбира 
се, едно дълго пътуване на 
луксозен лайнер с включени 
услуги, които карат клиента 
да се чувства като цар, стру-
ва десетки хиляди долара. 
Но круиз вече може да се 
намери за 200-300 USD.

Все по-достъпно
Последните две-три години, 
когато светът беше обхванат 
от икономическа криза, па-
радоксално засилиха инте-
реса към круизите в някои 
пазари. С кризата цените 
паднаха осезаемо. И продъл-
жават да падат. В началото 
на тази година анализато-
ри отчетоха спад на цените 
на круизите средно с 35%. 
Причините са в свиването 
на световната икономика 
и спадът на резервации от 
американския пазар, който 
формира 78% от пазара на 
круизи в света. Като друга 
причина се посочва и пуска-
нето на все по-големи круиз 
кораби. Очаква се до 2012 
г. да бъдат пуснати на вода 
35 мегалайнера, с което ще 
се увеличи предлагането 
в условията на намалено 
търсене.

Европа откри  
плаването
Евтиният долар направи 
круизните пътувания по 
далечни дестинации, в Ка-
рибския басейн например, 
изгодни за европейците. 
На Европа все още се гледа 
като на развиващ се круизен 
пазар, но това е на път да се 
промени. Колкото повече се 
засилва търсенето, толкова 
повече нови продукти се 
разработват. Маршрутите 
из Средиземно море вече 
са нещо обичайно, както 
и вълнуващите плавания 
по Скандинавското край-
брежие. 

Интересна тенденция по 
време на кризата също по-
могна на круизите да станат 
популярни. Големите евро-
пейски туристически пазари 
- Германия, Великобритания, 
Франция, Скандинавието, 
свикнали да си позволяват 
по две, дори три почивки 
годишно, бяха принудени да 

се лишат от тази привилегия 
заради кризата. И тогава ло-
гиката на тези туристи беше 
да си позволят само една ва-
канция през годината, но пък 
за сметка на това незабрави-
ма. А какво по-незабравимо 
от двуседмична ваканция 
в огромен, луксозен, пла-
ващ хотел в открито море 
или океан. Още повече че 
повечето круизи предлагат 
кратки екскурзии из градо-
вете, в които спират. Така 
круизният пътешественик 
посещава няколко държави 
и никога не скучае. 

на родна почва 
В България круизни пътува-
ния се предлагат от десетина 
години, но едва сега започва 
да се засилва интересът към 
тях, казват туроператорите. 
Предлагат се плавания из 
цял свят, а цените започват 
от 300 EUR за най-краткото 
плаване по Средиземномо-
рието и може да достигнат 
хиляди евро. Сравнително 
евтини са и круизите в Ка-
рибския басейн, Мексикан-
ската ривиера, източния бряг 
на САЩ, но полетът дотам 
значително оскъпява удо-
волствието. Потребителите 
трябва да знаят и че екскур-
зиите, пристанищните такси 
и някои допълнителни услу-
ги не са включени в цената. 
Допълнителен разход са и 
бакшишите, които на кораба 
се смятат за задължителни.

В началото на годината 
Българско круиз общество 
прогнозира, че около 2500 
българи ще предпочетат 
да прекарат ваканцията си 
на кораб през тази година. 
Оказва се обаче, че въпреки 
завишения интерес и мно-
жеството запитвания все пак 
тези прогнози едва ли ще се 
сбъднат.

България не е на  
круизната карта
Най-големият проблем пред 
родния пазар е фактът, че 
нито един кораб не тръгва, 
а и скоро няма да тръгва от 
България заради малките 
обеми на българския пазар. 
Така че желаещите трябва 
първо да стигнат до някое от 
големите средиземноморски 
или северни пристанища в 
зависимост от това какъв 
круиз са избрали. За щастие 
към Европа вече има разно-
образие от лоукост полети, 
които донякъде решават 
проблема, но като цяло пъ-
туването се оскъпява от раз-
ходите за самолетен билет, 
хотел и т.н. С особена сила 
този проблем важи обаче за 
далечните дестинации.

Липсата на подходящ порт, 
на който да може да акос-
тира някой от огромните 
лайнери, ощетява България 
и като подходяща круизна 
дестинация. Няколко линии 
спират във Варна и Несебър, 
но като цяло интересът е 
доста слаб, а предлаганата 
инфраструктура не удовлет-
ворява луксозните кораби и 
те рядко преминават Бос-
фора. 

ани  коджаиванова

Осезаемо расте интересът към круизните пътувания както в Европа, така и в България

Чудесно време за далечно плаване

Ваканцията на кораб трябва  
да се резервира рано
Има засилен интерес 
към круизите на българ-
ския пазар, но засега ре-
зервациите не се движат 
толкова добре, колкото  
очаквахме. Но съм опти-
мист, че това търсене ще 
се реализира през 2011 г.

Причината за това до 
голяма степен се крие в 
навиците на българите или 
по-скоро в липсата на та-
кива. Българският турист 
решава за почивката си 
в последния момент и не 
планира предварително. 
И докато при обикновени-
те пътувания в тяхна пол-
за са last minute офертите, 
при круизите тази систе-
ма не действа. Логиката е 
по-скоро като при само-
летните полети - колкото 

Българският 
турист реша-
ва за почив-

ката си в последния 
момент и не плани-
ра предварително

илиан иванов,  
управител на Cruise.BG и 
акредитиран круиз експерт към 
Българското круиз общество

Коментар

 новата тенденция в пътуванията по вода са all inclusive пакети, в които специалистите виждат голямо бъдеще за тази индустрия. подобни пакети се предлагат и на линиите на MSC Cruises, чийто  
представител у нас е "премиер Турс" снимка reuters

▶

Дефиниция
Какво  
е круиз

круизът е 
пътешествие по вода, 
което обикновено 
започва и завършва в 
една и съща точка.

То предоставя на 
туристите комплексна 
услуга, включваща 
трансфер, настаняване, 
хранене и разнообразна 
програма, която 
включва екскурзии 
в пристанищата, 
празници, както и 
богата анимационна 
програма. 

не е рядкост да се 
предлагат и занимания 
по интереси - езикови 
курсове, танци, 
кулинарни школи, 
спорт, а понякога 
плаванията са 
тематични и всичко 
е подчинено на дадена 
тема. 

▶

▶

▶

по-рано резервираш, тол-
кова по-изгодна цена по-
лучаваш.

Сега е най-добрата 
година за плаване. Цени-
те са най-ниските досега.  
Нашата компания предла-
га доста улеснения за бъл-

гарските потребители - ес-
корт на български език, а 
също така си позволяваме 
и предварително да чарти-
раме места за полети, как-
то и каюти, въпреки че по-
емаме известен търговски 
риск, но го правим именно 
заради навиците на бъл-
гарските потребители да 
резервират късно. 

Изненадва ме друга 
тенденция обаче - чарти-
рането на яхти. Ние пред-
лагаме тази услуга за пър-
ва година и не само че има 
висок интерес, но и реал-
ни резервации. Интере-
сът е основно към дести-
нация Гърция и е от стра-
на на компании, но също и 
на приятелски групи и се-
мейства.  
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Осезаемо расте интересът към круизните пътувания както в Европа, така и в България

Чудесно време за далечно плаване Дестинациите са в 
четирите посоки на света

България може да е интересна 
за чартиране на яхти 
За първа година 
предлагаме круизи 
на българския пазар, 
така че засега нямаме 
наблюдения дали 
търсенето спрямо 
минали години е по-
високo, но има доста 
запитвания и интерес. И 
все пак очакванията ми за 
продажби не са високи -  
може би между 10 и 20 
като за първа година. 

Има доста приемливи 
цени за българския 
пазар, започващи от 260 
EUR на човек за плаване 
с 3 нощувки от Атина 
към гръцките острови, 
400 EUR за седем 
нощувки от Барселона 
и 700 EUR от Венеция. 
Цените определено бяха 

Круизите 
вече са вакан-

ция, която много 
хора могат да си 
позволят и която 
предлага голямо 
разнообразие

крис Хейзълуд,
завеждащ круизния отдел на 
CenTransit Cruise and Travel

повлияни от кризата в 
посока надолу, но също 
така и от засилената 
конкуренция между 
компаниите. Затова и 
круизите придобиха 
такава популярниост - те 
вече са ваканция, която 
много хора могат да си 
позволят и която предлага 
голямо разнообразие.  

България е интересна 
дестинация за малки 
групи, които искат да 
чартират малки лодки и 
яхти и да плават из Черно 
море. Нещо, което може 
да бъде атрактивно и 
достъпно за българите, 
а и за целия Балкански 
регион, е плаване от 
Солун до северните 
гръцки острови и Турция. 

Българите предпочи-
тат основно плавания-
та в Средиземно море 
и балтийските край-
брежия

В световен план най-пред-
почитаните дестинации са 
около Америка - Източ-
ният и Западният бряг на 
Америка, както и Кариб-
ският басейн. Основно 
предимство на Кариби-
те е възможността да се 
организират круизи през 
цялата година, а продъл-
жителността на маршру-
тите варира от 3 дни до 
две седмици. 

В Европа
Европейската класика е 
Средиземно море, където 
маршрутите обхващат ня-
колко европейски държави 
едновременно. Популярни 
са и круизите край брего-
вете на Великобритания, 
Скандинавския полуос-
тров и Русия. Средиземно 
и Балтийско море са и 
най-предпочитаните дес-
тинации от българи, тъй 
като са най-близо до Бъл-
гария, дотам се стига най-
лесно, бързо и евтино. 

алтернативните 
дестинации
През последните няколко 
години в световен мащаб 
все повече се засилва и 
интересът към „ледените” 
круизи край бреговете на 
Антарктида и Северния 
полюс, също и Аляска с 
нейните спиращи дъха 
природни гледки, красиви 
заливи с ледници и инте-

ресен животински свят. 
Галапагоските острови 
също са интересна ал-
тернативна дестинация. 
Тези круизи са сред най-
скъпите, но въпреки това 
търсенето им нараства с 
около 2% годишно.

Има и компании, които 
организират околосветски 
пътешествия с продължи-
телност над 120 дни.

Мнение

 новата тенденция в пътуванията по вода са all inclusive пакети, в които специалистите виждат голямо бъдеще за тази индустрия. подобни пакети се предлагат и на линиите на MSC Cruises, чийто  
представител у нас е "премиер Турс" снимка reuTers

▶

Пътуването с кораб е по-атрактивно 
от традиционните ваканции
За първа година 
българска група ще 
плава на борда на 
най-добрата круизна 
линия в света

Туристическите мегалай-
нери са нещо много по-
вече от кораби. Те са ог-
ромни плаващи луксозни 
хотелски комплекси с не-
вероятни възможности за 
забавления и развлечения 
за хиляди пасажери. 

Например на едни от 
най-популярните линии 
Royal Caribbean може да 
карате зимни кънки на 
борда на кораба през ля-
тото, да се катерите на 
изкуствена скална стена. 
Има дори симулатори за 
сърф, театри, мюзикъли 
от рода на „Бродуей”. 

Друго предимство е, 
че всеки ден корабът е 

на различно пристани-
ще, в различна държава 
и туристите могат  да 
се запознаят с различни 
култури, да срещнат раз-
лични хора. 

Един такъв тип ваканция 
е примамлив, динамичен, 
активен и се различава съ-
ществено от традиционно 
стационарната схема, при 
която има самолет, легло в 
хотела, стол в ресторанта 
и през останалото време 
лежим на плажа. 

най-доброто
Най-добрата круиз линия 
в света във високата кате-
гория е Celebrity Cruises, 
която оглавява класации-
те вече над 20 години. 
Корабите на Celebrity са 
световно признати за тех-
ния дизайн, високо ниво 
на обслужване и кухня, 
както и за цялостния стил 

и комфорт на пътуване на 
техните пасажери. 

Българска група
За първа година и българ-
ска група от около 30 ду-
ши ще плава със Celebrity 
Cruises през септември. 
Пътуването е организи-
рано от Cruise.BG. Бъл-
гарската група пътешест-
веници ще бъде придру-
жавана през цялото време 
и от професионален пре-
водач от България, който 
да премахне езиковите 
бариери както на борда, 
така и по време на всички 
брегови екскурзии в точ-
ките от маршрута, а той 
включва три средиземно-
морски държави и едни 
от най-привлекателните 
портове - Барселона, Мо-
нако, Монте Карло, Генуа, 
Флоренция, Рим, Неапол 
и Капри.

 Барселона е един от най-популярните портове в 
Европа, откъдето тръгват круизите

снимка емилия костадинова

▶

 Гръцките острови 
в Средиземно море са 
атрактивна дестинация 
за българските потре-
бители

▶

30
▶ души от България  
 ще плават със 
 Celebrity Cruises  
през септември
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Застрахователната 
компания ще плати 
общо 2.75 млрд. GBP 
в брой и акции

Британската застрахова-
телна компания Resolution 
обяви, че ще купи живото-
застрахователния и спес-
товен бизнес на френска-
та AXA във Великобри-
тания за 2.75 млрд. GBP. 
Resolution ще плати 2.25 
млрд. GBP от цената в 
брой, а останалото - в ак-
ции. Сделката се очаква да 

Resolution купува бизнеса на 
AXA във Великобритания

Държавната 
инвестиционна 
компания International 
Petroleum придоби 5% 
от банката

Държавната инвестицион-
на компания International 
Petroleum Investment 
Company (Абу Даби) стана 
най-големият междунаро-
ден акционер във водещата 
италианска банка UniCredit 
SpA, след като придоби 
4.99% дял на 16 юни т.г. 
Сделката стана чрез по-
средничеството на фонда 
Aabar Investments, който е 
собственост на International 
Petroleum. Според пазарната 
стойност на акциите от деня 
на покупката делът се оценя-
ва на около 1.82 млрд. EUR. 

амбиции
С новата придобивка араб-
ският фонд изпревари 
други акционери от дър-
жави производителки на 
петрол. Либийският дър-
жавен фонд The Libyan 
Investment Authority и цен-
тралната банка на Либия 
заедно държат 4.98% дял, 
а американският инвести-
ционен фонд Blackrock Inc 
вече притежава 4.02% от 
миланската банка. 

нова стратегия
Преструктурирането отра-

UniCredit привлича 
арабските фондове

зява тенденция за дифе-
ренциране на портфолиото, 
след като доскоро UniCredit 
беше управлявана най-вече 
от благотворителни банко-
ви фондове с общ дял от 
12%. Според Дейвид Сера, 
управител на една такава 
институция - британската 
Algebris Investments, раз-
местването ще се отрази 
добре на компанията, тъй 
като ще й позволи да се 
фокусира повече върху фи-
нансовите си резултати и 

стабилност. 

Диверсификация
Aabar Investments е мажо-
ритарен акционер също в 
Mercedes-Benz, където дър-
жи 9.1%, и е притежател на 
почти 1/3 от космическата 
компания на Ричърд Бран-
сън Virgin Galactic. Освен в 
автомобилния бранш Aabar 
инвестира и в сектори като 
енергетика, инфраструк-
тура, недвижими имоти и 
финансови услуги.

бъде финализирана през 
септември.

поемане на риска
Основните акционери на 
Resolution ще бъдат подпое-
матели на 52% от емисията 
права на обща стойност 2 
млрд. GBP, като са се съгла-
сили да купят акциите на 
определената цена, дори и 
те да поевтинеят. Компания-
та ще плати комисиона от 
1.75% на подпоемателите, 
казаха източници, цитирани 
от Reuters. Основните пое-
матели RBC Capital Markets 

и Barclays Capital ще полу-
чат 2.72%.

Консолидация
Придобиването на под-
разделението на AXA ще 
заздрави позициите на 
Resolution в пенсионния 
бизнес. AXA ще бъде обе-
динена с Friends Provident, 
която Resolution купи ми-
налата година. Компания-
та залага на консолидация 
на бизнеса, като смята да 
придобие още 3-4 застра-
хователя през следващите 
няколко години.

“Лукойл” пуска 10-годишни 
облигации за 100 млрд. RUB

Руският петролен гигант ще 
предложи 11 емисии дългови книжа
Руският петролен гигант 
“Лукойл” ще издаде об-
лигации за 100 млрд. RUB 
(3.2 млрд. USD). Решение 
за това е било взето от 
съвета на директорите на 
компанията. 

програма
Ще бъдат пласирани об-
що 11 емисии 10-годишни 
облигации с номинал от 
1000 RUB и шестмесе-
чен купон. За поемате-
ли на емисията са били 
избрани Raiffeisenbank и 
руската инвестиционна 
банка “Тройка диалог”. 
Сроковете за пускане на 
облигациите ще бъдат оп-
ределени в зависимост 
от пазарната ситуация и 
нуждите на компанията 
от привличане на заемно 
финансиране.

оттегляне
М е ж д у в р е м е н н о  о т  
“Лукойл” съобщиха, че не 
очакват стратегическият 

им партньор ConocoPhillips 
да се оттегли изцяло от 
компанията.  Наскоро 
ConocoPhillips съобщи, че 
ще намали дела си напо-
ловина до 10% през след-
ващите три години като 
част от плановете си за 
продажба на активи за 10 
млрд. USD. 

акционери
В момента основни акцио-
нери в компанията са аме-
риканската ConocoPhillips 
(20%) и президентът на 
“Лукойл” Вагит Алекпе-
ров, който пряко и не-
пряко държи около 20%. 
Вицепрезидентът Леонид 
Федун е собственик на 
около 10%. Останалите 
50% са свободно търгуеми 
акции.

невероятно
На въпрос на в. “Комер-
сант” дали американската 
компания ще продаде и 
останалите си 10%, Вагит 

Алекперов отговори, че не 
вярва ConocoPhillips да 
продаде такъв голям дял 
наведнъж. 

Една от причините за ре-
шението на ConocoPhillips 
е, че двете фирми не са 
успели да започнат тол-
кова проекти, колкото са 
искали в началото, обясни 
Алекперов. Това отчасти 
се дължи на строгите пра-
вила в Русия за участието 
на чуждестранни фирми в 
ключови за страната сек-
тори. 

интерес
“Лукойл” няма намерение 
да купи 10-процентния 
дял на ConocoPhillips, ко-
ментира президентът на 
компанията. Самият Алек-
перов също не планира да 
купи дела. Нещата обаче 
може да се променят, ако 
“Лукойл” отложи някои от 
проектите си и му останат 
свободни пари за инве-
стиране.

президентът на “Лукойл” Вагит алекперов засега не проявява интерес към  
10-процентния дял на ConocoPhillips 
▶

Снимки bloomberg

придобитият от арабския фонд дял в UniCredit се 
оценява на около 1.82 млрд. EUR
▶

придобиването на британското подразделение на AXA е стъпка към осъщест-
вяване на плановете на Resolution за консолидация на бизнеса
▶



Трансформация
American 
Standard разделя 
бизнеса си 
▶ През февруари 2007 г. 
American Standard Group 
реши да обособи 3 свои биз-
нес подразделения в отдел-
ни дружества.

▶ Така компанията отдели 
подразделението WABCO, 
продаде целия бизнес за 
санитарно и кухненско обо-
рудване и се преименува на 
“Trane”.
▶ Дружеството WABCO 
никога не е произвеждало 
или продавало продуктите, 
които са обект на разслед-
ването.

Медийният 
конгломерат обяви 
решението за 
погрешно и каза, че 
ще обжалва

Google спечели ключово 
дело, след като американ-
ски съд отхвърли иска на 
Viacom за 1 млрд. USD. 
Медийният конгломерат об-
виняваше интернет гиганта, 
че е позволил качването 
на авторски материали на 
YouTube без разрешение. 
Според съдията Луис Стан-
тън обаче Google и YouTube 
не може да бъдат подвеж-
дани под отговорност са-
мо защото съзнават, че е 
възможно някой незаконно 
да качва видеоматериали в 
мрежата.

Мисията невъзможна
Viacom твърдеше, че де-
сетки хиляди филмчета с 

авторски права са били пуб-
ликувани в YouTube. Ма-
кар че и YouTube, и Google 
са знаели за това, те не са 
предприели нищо. Според 
съдията обаче не е работа 
на доставчика да следи или 
да търси факти за такава 
дейност. Всяка минута в 
YouTube се качват видеома-
териали с продължителност 
24 ч, пише в решението. 

Бърза реакция
Освен това в случаите, кога-
то YouTube е бил информи-
ран за качването на авторски 
материали, той ги е свалял 
от мрежата и затова не мо-
же да бъде подвеждан под 
съдебна отговорност. Така 
например на 2 февруари 
2007 г. компанията Viacom 
установила, че в мрежата 
има 100 хил. филмчета, ко-
ито нарушават авторските 
права. Още на следващия 
ден YouTube бил махнал 

всичките, каза съдията.

Доволни и недоволни
Viacom заяви, че ще обжал-
ва решението, и го нарече 
фундаментално погрешно 
и противоречащо на закона. 
Подкрепата си за Viacom 
дадоха и други гиганти от 
развлекателната индустрия, 
като Disney, NBC Universal 
и Time Warner. 

Google в същото време 
го нарече “важна победа” 
не само за компанията, но 
и за милиарди хора по це-
лия свят, които използват 
мрежата за комуникация. 
Доволни от решението на 
съдията останаха и групи-
те, подкрепящи широкото 
използване на интернет. 
Според тях сайтовете 
нямат нужния ресурс да 
определят дали предоста-
вяните от потребителите 
видеоматериали наруша-
ват закона.

Google победи 
Viacom в съда

Разследването е започ-
нало по време на пре-
дишния собственик 
American Standard

Групата Ideal Standard 
International не е изложена 
на финансов риск във връз-
ка с разследването за кар-
телни практики от страна 
на Европейската комисия. 
Това казаха от компанията 
в специално изявление за 
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Глобата на ЕК не носи  
риск за Ideal Standard

Ford строи завод за  
450 млн. USD в Тайланд
Фабриката ще се 
простира на 750 хил. 
кв. м площ и ще бъде 
завършена през 2012 г.

Американският автомо-
билен производител Ford 
Motor Co. инвестира 450 
млн. USD в строителство 
на завод за производство 
на автомобили в Тайланд. 
Заводът ще бъде завършен 
през 2012 г. и ще се нами-
ра в източната провинция 
Rayong. По-голямата част 
от производството му ще 
бъде за износ. Първона-
чално произведените леки 
автомобили ще са от модела 
Ford Focus, но се очаква в 
бъдеще там да се произ-
веждат и други видове от 
марката Ford.

региони
Ръководителят на проекти-
те на компанията в този ре-
гион Джо Хенрикс заяви, 
че фабриката е едно от по-
следните доказателства за 
агресивната политика, ко-
ято компанията провежда в 
Азиатския и Африканския 
регион. Инвестицията е и 
потвърждение на важна-
та роля, която азиатската 
страна има за Ford Motor 
Company. Тайланд е ед-
на от трите азиатски дър-
жави, където Ford прави 
едни от най-големите си 
инвестиции зад граница 
през тази година. Другите 
две държави са Китай и 
Индия.

▶ Доставчикът не може да следи или да търси факти за незаконно качване на ав-
торски материали в мрежата, реши съдът

Фабриката ще бъде разпо-
ложена на 750 хил. кв. м 
площ и ще има капацитет 
от 150 хил. машини годиш-
но, като 85% от тях ще са 
за пазарите извън Тайланд. 
От Ford обявиха, че годиш-
ното производство на авто-
мобили и компоненти там 
ще достигне 800 млн. USD, 
а новооткритите работни 
места ще бъдат поне 11 хил. 
Интересното е, че това ще 
е първият завод, който ще 
бъде 100% собственост на 
компанията.

инвестиции
От 2006 г. Ford е инвес-

тирал над 3 млрд. USD в 
разширение на бизнеса в 
този регион. 

Със сътрудничеството на 
Mazda през 2009 г. в стра-
ната са били произведени 
автомобили на стойност 
500 млн. USD. Инвестици-
ите в Китай през миналата 
година са били на стойност 
510 млн. USD и са били 
насочени към построява-
нето на завод, който е бил 
пуснат в експлоатация през 
2009 г. Прогнозите за Ази-
атския регион са за ръст от 
40% при автомобилостро-
енето през следващите пет 
до седем години.

медиите по повод на инфор-
мацията за наложената от 
Брюксел глоба за съгласу-
ване на цени с други големи 
производители.

Сделка
Разследването на ЕК започ-
на през 2004 г., когато ев-
ропейският бизнес “Бани и 
кухни” беше собственост на 
бившата American Standard 
Europe. През ноември 2007 
г. Ideal Standard International 

Президентът на Toyota  
се извини за изтеглянията
Японската компания 
все пак отчете печалба 
от 147.5 млрд. JPY  
за 2009 г.

Президентът на японския 
автомобилен производител 
Toyota Motor Corp Акио 
Тойода се извини на акцио-
нерите на компанията за 
изтеглените 10 млн. коли от 
пазара от миналата година 
насам, предаде Reuters. Ще-
тите от некачествените пар-
тиди през 2009 г. достигнаха 
2 млрд. USD в пропуснати 
приходи, въпреки че Toyota 
все пак успя да реализи-
ра оперативна печалба от 
147.5 млрд. JPY. Проблеми-

те накараха компанията да 
заложи по-консервативни 
прогнози за 2010 г., но спо-
ред изчисления резултати-
те ще изненадат приятно 
инвеститорите с ръст на 
печалбата от близо 90% 
(280 млрд. JPY).

равносметка
Тойода заяви, че това е би-
ла най-тежката криза на 
качеството, която Toyota е 
преживявала, но въпреки 
това е оптимист за финан-
совото й представяне през 
т.г., най-вече поради реа-
лизираната добра печалба 
през 2009 г. Президентът 
обаче все пак ще трябва 
да отговаря пред съдебни-

те власти в САЩ по дела, 
заведени от пострадали 
американски граждани, на 
обща стойност близо 10 
млрд. USD.

Възнаграждение
На срещата на акционерите 
Тойода не назова стойността 
на възнагражденията през 
миналата година за разлика 
от конкурента Nissan Motor 
Co. ден по-рано, забелязаха 
анализатори. Тридесет и 
осемте директори на Toyota 
са получили средно по 37.5 
млн. JPY (417 000 USD), ко-
ето е едва 4% от заплатата 
на главния изпълнителен 
директор на Nissan Карлос 
Гон - 980 млн. JPY.

Holding SARL придоби за-
едно с други дружества ев-
ропейското подразделение 
за санитарно и кухненско 
оборудване на бившата 
American Standard Group и 
продължи производствена-
та дейност. Към момента на 
продажбата трети страни, 
включително отделената от 
American Standard WABCO 
Europe BVBA, освободи-
ха напълно Ideal Standard 
International Holding SARL 
от всякаква отговорност 
във връзка със започналото 
разследване на ЕК, пише в 
изявлението. 

по правилата
Ideal Standard International 
Holding SARL и новият ръ-
ководен екип на дружеството 
спазват строг етичен кодекс 
и съблюдават конкурентното 
право във всяка държава, 
в която развиват дейност, 
казаха от компанията.

417
▶ хил. USD е средната 
годишна заплата на 
директорите  
на Toyota

280
▶ млрд. JPY оперативна 
печалба очаква Toyota за 
тази година

Toyota преживя най-тежката криза на качеството 
в историята си, призна президентът на компанията 
акио Тойода

▶

новият завод на Ford в Тайланд ще произвежда пър-
во моделите Focus, а впоследствие и други видове 
от марката

▶

Снимки BlOOmBerG
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 6576 6620
Калай LME USD/т 17810 17980
Олово LME USD/т 1782 1815,25
Цинк LME USD/т 1775,5 1860
Алуминий LME USD/т 1922 1947,75
Никел LME USD/т 19430 19490
Алуминиева сплав LME USD/т 1825 1840

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1233,55 1233,7
Сребро LME USD/тр.у. 18,36 18,4
Платина LME USD/тр.у. 1545 1549,45
Паладий LME USD/тр.у. 464,1 467,1
Родий LME USD/тр.у. 2375 2425

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 75,82 75,91
Брент ICE USD/б 75,85 76,22
Газьол ICE USD/т 659,5 659,5
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,82 4,87
Бензин 95 NYMEX USD/т 698 -
Нафта NYMEX USD/т 644 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 175,73
Царевица Yellow CBT USD/т 145,28
Ечемик Feed ASX USD/т 178,28
Памук No.2 NYBOT USD/т 1746,25
Какао  NYBOT USD/т 3048,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3532,85
Соя No.2 ICE USD/т 341,25
Захар White NYSE LIFFE USD/т 468,90

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.06.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 25.06.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.6939 4.7174 4.8817 4.6939  4.6000   -8.84% 14.53% -12.78% -26.80% 21.01.2008
фонд в акции 6.5953 6.6283 6.8591 6.5953  6.4634   -6.89% 14.33% -9.57% -15.81% 23.01.2008
високодоходен 10.1179 10.2697 10.5226 0.0000  0.0000   0.58% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2443    2.2443    -9.95% 27.38% -3.28% -58.83% 12.11.2007
балансиран 2.6666    2.6666    -10.35% 23.95% -6.05% -52.34% 12.11.2007

паричен пазар 11.1073  11.1017  11.0850 11.0961 11.0961 11.1017 3.35% 0.13% 6.87% 6.30% 06.10.2008
балансиран 10.6633  10.6102  10.5041 10.5571  0.0000 -0.93% 4.60% 6.39% 3.57% 06.10.2008
фонд в акции 9.7073  9.6590  9.5141 9.5624  0.0000 -6.05% 8.42% 2.86% -2.03% 06.10.2008
             
балансиран 13.3548    13.2226    -1.48% 6.40% 3.89% 6.36% 14.12.2005
фонд в акции 7.8813    7.8033    -6.84% 13.43% -3.49% -5.02% 01.03.2006
фонд в акции 4.9368    4.8879    -16.49% 10.57% -13.44% -16.40% 21.06.2006
фонд в акции 7.8832    7.6536    -3.37% 13.99% 6.78% -10.60% 05.02.2008
фонд в акции 10.7900    10.4757    2.08% 11.20% 10.50% 1.97% 05.02.2008
паричен пазар 11.8139    11.8139    4.14% 0.21% 8.92% 8.43% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.1812    79.9006  80.1812  -3.32% 2.52% 3.31% -5.52% 20.11.2006
фонд в акции 46.4981    46.2656  46.4981  -10.40% 2.50% -6.96% -14.90% 20.11.2006
фонд в акции 65.4610    65.1337  65.4610  -6.50% 4.64% 7.61% -13.05% 03.10.2007
             
фонд в акции 98.5798    97.1122    -4.69% 2.52% -2.68% -0.64% 04.01.2007
балансиран 80.4905    79.2921    -3.54% 1.36% -3.92% -7.46% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.29207    1.28949    3.37% 0.82% 6.62% 5.75% 01.12.2005
балансиран 1.05412    1.04782    -2.33% 5.98% 4.15% 1.09% 01.12.2005
фонд в акции 0.72585    0.71507    -7.14% 13.52% 7.24% -7.36% 01.03.2006
фонд в акции 0.72690    0.72256    -0.96% 1.96% 2.00% -13.06% 07.03.2008
ниско рисков 1.04224    1.03912    1.60% 0.38% 3.61% 3.53% 07.05.2009

балансиран 99.9964    99.0014    -3.15% 9.40% 4.43% -0.11% 07.12.2005
балансиран 106.5198    105.4600    -3.41% 8.27% 1.64% 1.36% 06.03.2006
фонд в акции 85.4743    84.2017    -5.64% 13.64% 5.65% -1.77% 20.06.2005
паричен пазар 119.7337    119.7337    4.22% 0.62% 6.23% 7.03% 31.10.2007
ниско рисков 92.9659    92.5944    2.97% 2.96% -5.89% -3.05% 01.02.2008
ниско рисков 104.9198  104.8150  104.5006  104.8150  2.34% N/A N/A 4.90% 01.07.2009

балансиран 4.4972     4.4702     -8.55% 10.09% 0.59%*** 4.36% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9091  0.9046  0.9024   0.8978     -14.57% 17.13% -4.34%*** -9.43% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.2837     17.1631     -7.73% 8.36% -5.17% 10.05% 28.09.2004
фонд в акции 10.7971    10.6469     -11.53% 12.57% -8.01% 1.58% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1948     1.1771     -7.79% 13.91% 7.70% 1.88% 10.05.2004
фонд в акции 0.7870     0.7754    12.80% 21.44% 35.44% -6.61% 04.10.2006
фонд в акции 0.9338     0.9200    6.49% 20.72% 4.24% -3.17% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.9487  129.7545  129.4955    2.81% 3.33% 5.81% 6.44% 04.05.2006
балансиран 14.2672  14.2672  14.1259    -5.19% 8.37% -1.65% 2.06% 17.12.2004
фонд в акции 0.7232  0.7161  0.7090    -3.48% 15.65% 5.88% -7.97% 04.05.2006
             
балансиран 777.6632    771.8453    -0.28% 6.46% 10.49% -10.55% 09.05.2008
фонд в акции 696.9490    691.7349    -1.70% 8.05% 12.78% -14.34% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.1266    11.1266    2.36% 1.98% 5.77% 2.46% 30.01.2006
балансиран 115.6790    115.6790    -3.62% 7.19% 4.46% 1.60% 30.01.2005
фонд в акции 6.4042    6.4042    -9.08% 16.12% 10.31% -9.63% 30.01.2006
фонд в акции 9.9259    9.9259    -1.42% 1.97% 0.26% -0.53% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.6237    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5074  0.5049  0.5024    -3.60% 7.62% 0.69% -23.18% 19.11.2007
балансиран 0.7322  0.7296  0.7270    -1.93% 3.72% 1.54% -11.45% 19.11.2007
ниско рисков 0.9752  0.9737  0.9722    2.16% 1.58% 6.33% -0.63% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2465  1.2446  1.2427   2.91% 0.38% 7.39% 5.25% 16.03.2006
консервативен 1.2719  1.2681  1.2643   3.77% 1.12% 8.53% 5.71% 16.03.2006
балансиран 0.8629  0.8595  0.8561   -0.75% 4.77% 1.69% -3.48% 16.03.2006
фонд в акции 0.6409  0.6377  0.6345   -5.02% 8.98% -1.32% -9.99% 16.03.2006
балансиран 0.7418  0.7388  0.7358   -2.82% 6.11% -0.57% -12.02% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000  0.0000   N/A N/A N/A N/A 
 1.0190  1.0190  0.9681   N/A N/A N/A N/A 
 
паричен пазар 1.1698    1.1698   2.10% 0.22% 4.15% 3.68% 15.11.2005

балансиран 1.0179    до 90 дни  над 90 дни  0.35% 3.81% 7.78% 0.16% 12.09.2005
     1.0027  1.0128      
балансиран 7.0453    7.0453   -14.23% 12.30% -0.37% -7.79% 01.03.2006
фонд в акции 6.1448    6.1448   -12.35% 14.66% 4.15% -10.67% 01.03.2006
фонд в акции 2.8651    2.8651   2.16% 15.40% 11.07% -32.16% 05.04.2007
консервативен 10.3817    10.3817   -0.45% 1.78% 1.21% 2.48% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7507 0.7470 0.7451                           0.7396             0.7396 0.7433  0.7248 1.93% 13.24% 7.91% -7.10% 22.05.2006
фонд в акции 0.4142 0.4122 0.7451                     0.4081                   0.4081 0.4101  0.3999 -0.71% 17.95% 24.69% -24.78% 02.05.2007
 за поръчки до 250 000 евро  за поръчки над 250 000 евро  Цена       
фонд в акции 103.4050  102.1346  101.3724    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 318.9097    318.4313    2.19% 0.22% 4.85% 7.26% 17.11.2003
ниско рисков 13.0819    13.0165    0.86% 2.87% 6.90% 6.16% 27.12.2005
балансиран 11.7998    11.6818    -1.92% 5.77% 5.81% 3.75% 27.12.2005
фонд в акции 8.0681    7.9874    -6.43% 11.77% 5.99% -4.42% 07.09.2005
балансиран 20.4350    20.4350    0.77% 2.97% 4.71% 0.80% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4028    6.3708    -5.39% 9.75% 5.36% -13.55% 01.06.2007
балансиран 7.7526    7.7138    -4.79% 9.78% 6.84% -7.97% 01.06.2007
консервативен 11.3286    11.3003    4.18% 3.25% 9.68% 4.46% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1580    1.1349    -5.35% 6.43% -2.21% 3.97% 18.09.2006
балансиран 1.0254    1.0151    -2.66% 3.80% 0.47% 1.24% 10.06.2008

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,3511
Бразилски реал BRL 10 8,7003
Канадски долар CAD 1 1,5236
Швейцарски франк CHF 1 1,3927
Китайски ренминби юан CNY 10 2,3347
Чешка крона CZK 100 7,6023
Датска крона DKK 10 2,6286
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2794
Хонконгски долар HKD 10 2,0432
Хърватска куна HRK 10 2,6929
Унгарски форинт HUF 1000 6,9976
Индонезийска рупия IDR 10000 1,7340
Исландска крона ISK 100 3,4386
Японска йена JPY 1000 6,7442
Южнокорейски вон KRW 100 1,7387
Литовски литаc LTL 1000 1,3679
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7648
Малайзийски рингит MYR 10 1,2414
Норвежка крона NOK 10 4,9009
Новозеландски долар NZD 10 2,5068
Филипинско песо PHP 10 1,0799
Полска злота PLN 100 3,4831
Нова румънска лея RON 10 4,7902
Руска рубла RUB 10 4,6606
Шведска крона SEK 100 5,1769
Сингапурски долар SGD 10 2,0357
Словашка крона SKK 10 1,1413
Тайландски бат THB 100 4,9265
Нова турска лира TRY 10 1,0072
Щатски долар USD 1 1,5940
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,0438

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

За	дата	24.06.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1094,56 1127,4

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	24/06/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,110498 € 1,132708 € 1,104946
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,905121 € 0,923223 € 0,900595

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,862808 € 0,880064 € 0,858494

Цените са валидни за поръчки, подадени на 21/06/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	25/06/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,130325 лв. 1,130325 лв. 1,130325лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 25/06/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	24.06.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0179	лв. 1.0027	лв. 1.0128	лв. 	0,35	% 7,78%

Сентинел	-	Рапид 1,1698	лв. 1,1698	лв. 	2,10	% 4,15%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	23	юни	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

23.06.2010	г.

156,61 155,85 155,08 154,70 152,79 152,79   
11,78 11,72 11,66 11,63 11,49 11,49   
86,24 85,82 85,40 84,99 83,73 83,73   
99,45 98,96 98,48 98,00 96,55 96,55   
777,95 774,17 770,40 766,62 755,29 755,29   
161,32 160,55 159,79 159,02 153,64 153,64   
79,98 79,59 79,21 78,82 76,90 76,90   
156,97 156,21 155,46 154,70 150,93 150,93   
297,18 295,77 294,35 292,94 283,03 283,03   
195,02 194,09 193,16 192,23 185,73 185,73   
237,60 236,47 235,34 234,21 226,29 226,29   
83,29 82,89 82,49 82,10 79,32 79,32   
228,00 226,91 225,83 224,74 217,14 217,14   

до	15.00	ч.	на	23.06.2010	г.

N/A 13.2585 12.0181 8.2174
320.0259 N/A 11.9768 8.1891
321.6204 13.1473 N/A 8.1488
321.6204 13.1473 11.9178 N/A

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,37939 -0,01147
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,86797 -0,03228
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,52680 -0,01565
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,44288 0,00593
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,34574 0,00609
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,58868 -0,01416
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62785 0,00039
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,38953 0,01278
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 2,05039 0,00122
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,71586 -0,00246
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 6,89206 -0,08358
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,76023 -0,00024
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,43128 -0,01974
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,78468 0,01885
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,33504 -0,00655
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76052 -0,00039
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,25455 -0,01192
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,92975 0,00434
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,45153 -0,01515
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,12243 -0,00968
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,44076 -0,02052
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,74635 -0,06362
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,61553 -0,01530
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,11529 -0,02454
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,04283 -0,01334
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,14470 -0,00147
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,91921 -0,00359
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,00634 -0,01026
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,59503 0,00117
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,08582 -0,02230
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1962,91000 -16,33000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 25.06.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,23 1,23 1,24 1,23
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,82 0,82 0,82 0,82
ЯПОНСКА йЕНА JPY 109,97 109,99 111,02 109,54
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,36 1,36 1,36 1,36
НОРВЕжКА КРОНА NOK 7,99 7,99 8 7,93
ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,58 9,58 9,59 9,51
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,28 1,29 1,29 1,28
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1,42 1,42 1,42 1,4
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 283,51 283,83 284,08 279,53
ЧЕШКА КРОНА CZK 25,79 25,81 25,8 25,62
РУСКА РУБЛА RUB 38,26 38,29 38,32 38,16
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 4,11 4,11 4,12 4,06

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 24.06.2010 г.
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Захарта се 
нареди  
сред  

най-печелившите 
стоки на пазара, 
като добави 7 USD 
към стойността си. 
Голямото търсене 
на суровината е 
основната причина 
за постигнатите 
резултати

Цената на 
петрола 
отбеляза 

понижение и по 
време на вчерашна-
та сесия. В Ню Йорк 
стойността му стиг-
на 75.88 USD/б, а 
основната причина 
за това беше еврото, 
което загуби нови 
0.03%

По време 
на борсова-
та сесия в 

четвъртък изме-
рителят загуби 
225 пункта от 
стойността си. 
Продължаващите 
финансови пробле-
ми в Европа са сред 
основните причини 
за новия спад

индекс на деня

2.27
▶ процента се понижи 
испанският индекс Ibex 
35 и достигна 9661.1 пунк-
та

Стока на деня

1.1
▶ процента загуби нера-
финираната захар по 
време на вчерашната 
борсова сесия и достиг-
на 355.4 USD/т

Юанът се върна към печалбата
Юанът отново се 
покачи спрямо щатска-
та валута, като отново 
слезе под границата от 
6.8 USD/CNY, където 
беше и в началото на 
седмицата. Спекулации-
те, че централната банка 
на Китай ще оскъпи 
допълнително валутата 
си преди срещата на  
Г-20, доведе до невиж-
дан интерес към китай-
ските пари от страна на 
инвеститорите.

През почивните дни 
Китайската народна 
банка обяви, че премах-
ва продължилата близо 
две години обвързаност 
на местната валута към 
долара, и въведе по-
гъвкав валутен курс. 
Това веднага се отрази 
на пазара и в понедел-
ник юанът поскъпна 
с 0.43%, като такава 
дневна промяна не беше 
наблюдавана в послед-
ните две години. На 
21 юни стойността на 
китайските пари в един 
момент докосна 6.6695 
USD/CNY и това доведе 
до масова еуфория на 
азиатските фондови 
и валутни пазари. На 
последната сесия цената 
на валутата слезе до 
невижданите от 1993 г. 

6.7997, което е ръст от 
0.21%.

Все пак от банката 
обявиха, че курсът на 
юана ще остане строго 
контролиран, за да се из-
бегнат големи флуктуа-
ции. Засега финансовата 
институция  определя 

дневния референтен 
курс спрямо долара, а 
промяната не може да 
премине 0.5%. 
Според Томас Хар, 
анализатор в Standard 
Chartered, централната 
банка иска да демон-
стрира готовност пред 
търговските си партньо-

ри да участва активно 
във възстановяването на 
международните пазари 
и иска да е максимално 
убедителна преди сре-
щата на Г-20, която се 
провежда днес в Бусан, 
Южна Корея. Според 
него ръководителите 
са избрали най-точния 

момент за извършването 
на тази промяна, взи-
майки предвид повече 
от добрите резултати на 
китайската икономика, 
както и непрекъснатото 
увеличаване на износа.
От банката прогнози-
рат референтен курс на 
юана в средата на 2011 г. 

от 6.56 USD/CNY. Също 
така се предполага, че 
най-голямо поскъпване 
ще има през четвъртото 
тримесечие на 2010 г. 
Прогнозата, правена 
преди обявяването на 
новата валутна полити-
ка, беше за нива от 6.7 
USD/CNY.

На последната 
сесия цената 

на валутата слезе 
до невижданите от 
1993 г. 6.7997, което 
е ръст от 0.21%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Китайската валута печели позиции преди срещата на Г-20, която се провежда днес

Кафето продължава да поскъпва

На борсата 
в Ню Йорк 

фючърсите на сорта 
Арабика стигнаха 
3681 USD/т, а 
тези на Робуста се 
търгуваха при 1650 
USD/т

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ Голямото търсене и ниското предлагане водят 
цената на кафето към нови рекорди              

Цената на кафето сорт 
Арабика се покачи до 
12-годишен връх, след 
като търговците масово 
започнаха да се презапа-
сяват. Постоянно растя-
щото търсене въпреки 
финансовите проблеми 
на много европейски 
държави донесоха на 
този сорт кафе печалби 
от порядъка на 20% само 
от началото на годината. 
Наред с големия интерес 

единствено през фев-
руари 1998 г. При сорта 
Робуста поскъпването 
от началото на годината 
достигна 18%, а цената 
в момента се намира на 
нива, невиждани през 

последните 15 месеца. 
Равносметката само за 
последния месец е скок 
от 21%, а за последната 
сесия цена от 1650 USD/т 
и дневно поскъпване от  
порядъка на 4.2%

Цена (НСА) на недистрибутивна единица клас А за 22.06.2010 г.

                                                               Pioneer Funds и Pioneer P.F.  
Pioneer Funds и 

Pioneer P.F.  
USD клас EUR клас 

Pioneer Funds - Aмерикански Фонд Пайъниър
Pioneer Funds - Акции от  евро Средиземноморския регион 

и Развиваща се Европа
Pioneer Funds - Японски акции 

Pioneer Funds - Акции на развиващи се пазари
Pioneer Funds - Акции Велик Китай 

Pioneer Funds - Акции от Тихоокеанския Район без Япония
Pioneer Funds - Европейски компании с малка капитализация  

Pioneer Funds - Американски компании със средна капитализация 
Pioneer Funds - Водещи Европейски Компании 

Pioneer Funds - Световни тенденции
Pioneer Funds - Облигации на развиващи се пазари 

Pioneer Funds - Американски Високодоходен
Pioneer Funds - Стратегически доход

Pioneer Funds - Eвропейски корпоративни облигации
Pioneer Funds - Европейски облигации

Pioneer Funds - Краткосрочен в щатски долари
Pioneer Funds - Краткосрочен в евро
Pioneer Funds - Глобален селективен

Pioneer P.F. - Eвро Защитен
Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен

Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен плюс
Pioneer P.F. - Глобален динамичен

Pioneer P.F. - Глобален прогресивен 
Pioneer Funds - Стоков Алфа

Pioneer Funds - Глобални Oблигации Агрегатен
Pioneer Funds - Европейски акции стойност

Pioneer Funds - Американски –ръст- проучвателен
Pioneer Funds - Глобален гъвкав

Pioneer Funds - Абсолютна доходност равновесен
Общо активи от директни продажби на Pioneer Funds и Pioneer 
P.F. в България (без продукт Авангард)

С условията за инвестиране в Pioneer Funds (Фондове “Пaйъниър”) и Pioneer P.F. (Пайъниър П.Ф.) 
можете да се запознаете  във всички клонове на УниКРЕдиТ БУлБАнК Ад или на адрес www.
pioneerinvestments.cz/bg, УниКредит Булбанк Ад създаде безплатната телефонна  линия 
0 800 14 000 (Телефонната линия е на цената на един градски разговор, независимо откъде 
се обаждате.). Предишните резултати от дейността на Фонда нямат по необходимост 
връзка с бъдещите резултати от тази дейност. Стойността на инвестициите и доходът 
от тях могат да се повишат, но и понижат без гаранция за печалба и при съществуването 
на риск за инвеститорите да не си възстановят пълния размер на вложените от тях 
средства. инвестициите във Фонда не са гарантирани от гаранционен фонд, създаден от 
държавата, или с друг вид гаранция.

5 4,07
22,78 18,55

2,45 2
9,77 7,96
11,29 9,19
8,07 6,57
10,15 8,26
7,08 5,77
5,86 4,77
5,26 4,29
11,7 9,53
8,36 6,8
8,58 6,98
8,65 7,04
9,42 7,67
5,95 4,85
7,47 6,09
 51,07
 55,01
7,4 6,03
5,86 4,77
 46,08
 35,21
56,01 45,6
81,07 66,01
 66,36
93,46 76,09
85,66 69,74
 53,58

€ 85 576 247
 

се наблюдава и дефицит 
при предлагането, поро-
ден най-вече от слабите 
реколти в Централна 
Америка и Колумбия, 
както и големите щети, 
които обилните валежи 
нанесоха на реколтата в 
Бразилия.

По данни на Нюйорк-
ската стокова борса 
складовите наличности, 
които борсата следи, са 
намалели до 1.32 млн. 
т, а от борсата в Лондон 
заявиха, че и наблюда-
ваните от тях количе-
ства рязко намаляват, 
след като виетнамските 
износители все още не 
са подновили доставките 
и са в изчакване на по-
високи цени.
Септемврийските фю-
чърси на по-високока-
чествената Арабика се 
търгуваха при нива от 
3681 USD/т и при дневен 
ръст от 5.3%, като по 
данни на Bloomberg тези 
нива са били достигани 

  Снимки BloomBerg
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Дълговата криза в еврозоната 
затруднява икономическия растеж 
Има опасност 
от „загубено 
десетилетие” в Южна 
Европа, смятат от 
Ernst&Young

Непосредствената запла-
ха от държавни фалити 
може да е преминала, но 
кризата далеч не е свър-
шила за еврозоната. Това 
става ясно от последния 
тримесечен доклад на 
Ernst&Young. Компанията 
понижава прогнозата си 
за икономически растеж в 
региона до 0.8% през тази 
година и 1.3% през 2011 г. 
Нещо повече, ако страните 
в еврозоната не се заемат 
сериозно със структурни-
те реформи, може да се 
стигне до едно „загубено 
десетилетие”, подобно на 
Япония през 90-те години 
на миналия век. Това важи 
най-вече за страните от 
Югоизточна Европа.

Полюси
Като се имат предвид 
обявените през май още 
по-драстични планове за 
намаляване на дефици-
тите в Гърция, Испания 
и Португалия, разликата 
между Севера и Юга става 
още по-видима. Докато 
годишният ръст на БВП в 
северните страни от евро-
зоната (Германия, Холан-
дия и Белгия) се очаква 
да е в рамките на средно 

1.7% за периода 2010-
2012 г., в Южна Европа 
(без Франция) докладът 
прогнозира спад от 0.1%. 
В резултат на това БВП 
на глава от населението в 
Гърция ще спадне от 89% 
от средния за еврозоната 
през 2007 г. до 83% през 
2012 г. В Испания спадът 
ще бъде от 93 на 88%. 

Южните страни са из-
правени не само пред 
перспективата за една или 
две слаби години, но пред 
реалността за продължи-
телен период на много 
нисък и дори негативен 
ръст. Гърция, Испания и 
Португалия се очаква да 
достигнат нивата на ико-
номическа дейност от-
преди кризата чак през 
2014 г.

инвестиции
Възстановяването няма 
да е резултат от бизнес 
инвестиции. През 2010 
г. докладът прогнозира 
допълнително свиване на 
частните инвестиции с 
2.8% след вече резкия им 
спад с 14% през миналата 
година. От 2011 г. ната-
тък прогнозата очертава 
скромен растеж на инвес-
тициите, но дори и през 
2014 г. не очаква дости-
гане на предкризисните 
стойности.

Безработица
Несигурната икономиче-

 Броят на безработните 
ще продължава да расте, 
като се очаква да дос-
тигне връх през първата 
половина на 2011 г.  
 Снимка bloomberg

▶

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
№ 0675/2003/006855/08.06.2010

Подписаният Детелина Йорданова, публичен изпълнител в Дирекция 
“Събиране” при Териториална дирекция на НАП гр. София, Офис-гр.Перник  
съобщавам, че по изпълнително дело №675/2003г.  по описа на същата 
дирекция ще се проведе търг с тайно наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 
от ДОПК, в сградата на ТД на НАП - гр. София,  Офис-гр.Перник, пл. “Св.
Иван Рилски” №1Б, на 07.07.2010г., от 14.00ч. на движими вещи описани в 
списък, който е неразделна част от настоящото съобщение, а именно:1. 
Атмус при начална тръжна цена 1350лв.;2. Амонячен компресор при начална 
тръжна цена 810 лв.;3. ФУРГОН  при начална тръжна цена 750лв.; 4.Сме-
сител за кайма –Л 5 ФМУ при начална тръжна цена  2450лв.;5.Л.а.”Мазда 
323”, рег.№РК 7048Н при начална тръжна цена 1600 лв.,  отделно на всяка 
движима вещ  по смисъла на чл.238,   ал.4,  т.1 от  ДОПК.

Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 28.06.2010г. 
до 02.07.2010 г., от 10.00 ч. до 15.00 ч., на адрес:  гр.Перник, ул.”Средец” 
№1.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на ТД на НАП 
- гр. София, Офис-гр.Перник, пл. “Св.Иван Рилски” №1Б, ет.7, стая №701, 
всеки присъствен ден от 28.06 2010г. до 02.07.2010г., от 9.00 ч. до 17.00 ч., 
или по пощата. 

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 07.07 2010г. от 14.00 
ч., в сградата на  ТД на НАП - гр. София, Офис-гр.Перник , пл. “Св.Иван 
Рилски” №1Б, ет.7, стая №701.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената 
начална продажна цена, се внася по банков път и трябва да е постъпил 
до 02.07.2010г. в банкова сметка IBAN: BG 54 UNCR 9660 3320 2966 13, BIC: 
UNCRBGSF в УниКредит Булбанк АД.

Доплащането на окончателната цена на вещта от обявения за купувач 
участнк в търга се извършва по безкасов начин по банкова сметка IBAN: 
BG48 BUIB 7837 3322 8022 00, BIC: BUIB BGSF в СИБАНК AД КЛОН БЛАГОЕВ-
ГРАД-ОФИС ПЕРНИК.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на вещи-
те с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата на 
в сградата на ТД на НАП - гр. София, Офис-гр.Перник  , пл. “Св.Иван Рилски” 
№1Б и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ на адрес: www.nap.bg.  

За контакти: телефон 076 / 647-124

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
№ 30524/2004/000080/26.05.2010

Подписаният АДРИАНА ИВАНОВА ДАНЕВА , публичен изпълнител при 
Териториална дирекция гр. ВАРНА, ИРМ гр. Русе, съобщавам, че по изпъл-
нително дело № 30524/2004 по описа на същата дирекция ще се проведе 
търг с тайно наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 от ДОПК, в сградата 
на ТД - гр. ВАРНА, ИРМ гр. Русе ул. „Ангел Кънчев” 1, на 08.07.2010г., от 
14.00 ч. на следният недвижим имот: 1/2 ид.ч./една втора ид.ч./от 
ГАРАЖ № 2, на партерния етаж по ул.”М.Луиза” № 24, ЗП 15.98 кв.м.; при 
граници-от север-магазин, от юг-гараж № 3, от изток-ул.”Цариград”, 
от запад-магазин, заедно с 1.057% ид.ч.от общите части на сградата 
и 65/390 ид.ч.от ДВОРНО МЯСТО с площ 386.00 кв.м., представляващо 
парцел ІІІ-2180, в кв.198, при граници-ул.”М.Луиза”, ул.”Цариград”, имот 
пл.№ 2181, имот пл.№ 2193, находящо се в гр. Русе, ул.”М.Луиза”, с нов 
идентификатор на поземления имот-63427.2.2180, идентификатор 
на обекта-63427.2.2180.1.20., при първоначална цена 7 775.00лв. /седем 
хиляди седемстотин седемдесет и пет лв., 0 ст./.

Огледът на имота ще се извършва всеки присъствен ден от 28.06.2010 
г. до 02.07.2010 г., от 9.00 ч. до 16.00 ч., на адрес: гр. Русе, ул. „М.Луиза” 
№ 24.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на Тери-
ториална дирекция гр. ВАРНА, офис гр. Русе, ул. „Пирот” № 24 всеки 
присъствен ден от 28.06.2010 г. до 02.07.2010 г., от 9.00 ч. до 17.30 ч., или 
по пощата.

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 08.07.2010г. от 
14.00 ч., в сградата на Териториална дирекция гр. ВАРНА, ИРМ гр. Русе, 
ул. „Ангел Кънчев” № 1.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената 
начална продажна цена, се внася по банков път и следва да е постъпил до 
02.07.2010г. по следната банкова сметка- IBAN: BG 83 BUIB 7898 3300 3650 
03, BIC: BUIBBGSF при СИБАНК АД - клон Варна.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на 
вещите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сгра-
дата на ТД, гр. ВАРНА, ИРМ гр. Русе и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ 
на адрес: www.nap.bg.  

За контакти: телефон 082/822 024. 

дРУЖБА СТЪКЛАРСКи ЗАВОди Ад

Уведомява всички ползватели на  
специализирана икономическа информа-
ция, че, в съответствие с изисквания-
та на чл. 40, ал.1, т.3 и ал.5 от Закона 
за Счетоводството, индивидуалният 
финансов отчет на предприятието за 
2009г. е публикуван на  интернет адрес: 
 www.drujba.bg.

®

ПОКАНА
за

УЧАСТИЕ В ТРЪЖНА ПРОЦЕДУРА С ПРЕДМЕТ:
«ДОСТАВКА  НА 1 /ЕДИН/ БРОЙ ВЕРИЖЕН БУЛДОЗЕР ОКОМПЛЕК-

ТОВАН С КРАНОВА УРЕДБА, ЗАВАРЪЧЕН АГРЕГАТ И ЕЛЕКТРОСИЛОВ 
АГРЕГАТ  ЗА ЦПТ - „АСАРЕЛ”

На основание Заповед № 386/ 23.06.2010г., «АСАРЕЛ-МЕДЕТ» АД 
със седалище и адрес на управление в гр.Панагюрище, пл. Асарел,  
тел.: 0357 60 210, факс: 0357 60 250, e-mail: pbox@asarel.com, обявява 
процедура за определяне на доставчик с предмет:

  
«ДОСТАВКА  НА 1 /ЕДИН/ БРОЙ ВЕРИЖЕН БУЛДОЗЕР, ОКОМ-

ПЛЕКТОВАН С КРАНОВА УРЕДБА, ЗАВАРЪЧЕН АГРЕГАТ И ЕЛЕК-
ТРОСИЛОВ АГРЕГАТ ЗА ОБСЛУЖВАНЕ НА НАКЛОНЕНИТЕ ТРАН-
СПОРТЬОРИ НА цПТ - „АСАРЕЛ”

Условия за получаване на документацията за участие: 
Тръжна документация за провежданата процедура може да се 

получи всеки работен ден от 8,30 ч. до 16,00 ч. в срок до 28.06.2010г. 
в „Асарел-Медет”АД гр.Панагюрище, от отдел “Доставки” или по 
електронна поща, след получаване на заявление за участие от 
съответния кандидат на e-mail: pbox@asarel.com и palankaliev@
asarel.com или  на факс: 0357/60 250. 

Крайният срок за представяне на офертите е до 
13.07.2010г.

Лице за контакт:  Специалист „Доставки” г-жа Таня Караколева, 
тел.: /0357/ 60 417.

За допълнителна информация  и заявки: тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС

Срок за подаване на заявките: до 11 ч. в 
деня преди публикация

Търгове, конкурси, Корпоративни  промени, Покани 
за обществени  поръчки, Търгови предложения Изменения по наредби, 

Процедури  по приватизация, Уведомления и  други обяви  от частната  и 
държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУцИИ
КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУцИИ

Корпоративни съобщения и обяви на държавни институции

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
№ 0675/2003/006855/08.06.2010

Подписаният Детелина Йорданова, публичен изпълнител в Дирекция 
“Събиране” при Териториална дирекция на НАП гр. София, Офис-гр.Перник  
съобщавам, че по изпълнително дело №675/2003г.  по описа на същата 
дирекция ще се проведе търг с тайно наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 
от ДОПК, в сградата на ТД на НАП - гр. София,  Офис-гр.Перник, пл. “Св.
Иван Рилски” №1Б, на 07.07.2010г., от 14.00ч. на движими вещи описани в 
списък, който е неразделна част от настоящото съобщение, а именно:1. 
Атмус при начална тръжна цена 1350лв.;2. Амонячен компресор при начална 
тръжна цена 810 лв.;3. ФУРГОН  при начална тръжна цена 750лв.; 4.Сме-
сител за кайма –Л 5 ФМУ при начална тръжна цена  2450лв.;5.Л.а.”Мазда 
323”, рег.№РК 7048Н при начална тръжна цена 1600 лв.,  отделно на всяка 
движима вещ  по смисъла на чл.238,   ал.4,  т.1 от  ДОПК.

Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 28.06.2010г. 
до 02.07.2010 г., от 10.00 ч. до 15.00 ч., на адрес:  гр.Перник, ул.”Средец” 
№1.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на ТД на НАП 
- гр. София, Офис-гр.Перник, пл. “Св.Иван Рилски” №1Б, ет.7, стая №701, 
всеки присъствен ден от 28.06 2010г. до 02.07.2010г., от 9.00 ч. до 17.00 ч., 
или по пощата. 

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 07.07 2010г. от 14.00 
ч., в сградата на  ТД на НАП - гр. София, Офис-гр.Перник , пл. “Св.Иван 
Рилски” №1Б, ет.7, стая №701.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената 
начална продажна цена, се внася по банков път и трябва да е постъпил 
до 02.07.2010г. в банкова сметка IBAN: BG 54 UNCR 9660 3320 2966 13, BIC: 
UNCRBGSF в УниКредит Булбанк АД.

Доплащането на окончателната цена на вещта от обявения за купувач 
участнк в търга се извършва по безкасов начин по банкова сметка IBAN: 
BG48 BUIB 7837 3322 8022 00, BIC: BUIB BGSF в СИБАНК AД КЛОН БЛАГОЕВ-
ГРАД-ОФИС ПЕРНИК.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на вещи-
те с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата на 
в сградата на ТД на НАП - гр. София, Офис-гр.Перник  , пл. “Св.Иван Рилски” 
№1Б и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ на адрес: www.nap.bg.  

За контакти: телефон 076 / 647-124

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
№ 30524/2004/000080/26.05.2010

Подписаният АДРИАНА ИВАНОВА ДАНЕВА , публичен изпълнител при 
Териториална дирекция гр. ВАРНА, ИРМ гр. Русе, съобщавам, че по изпъл-
нително дело № 30524/2004 по описа на същата дирекция ще се проведе 
търг с тайно наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 от ДОПК, в сградата 
на ТД - гр. ВАРНА, ИРМ гр. Русе ул. „Ангел Кънчев” 1, на 08.07.2010г., от 
14.00 ч. на следният недвижим имот: 1/2 ид.ч./една втора ид.ч./от 
ГАРАЖ № 2, на партерния етаж по ул.”М.Луиза” № 24, ЗП 15.98 кв.м.; при 
граници-от север-магазин, от юг-гараж № 3, от изток-ул.”Цариград”, 
от запад-магазин, заедно с 1.057% ид.ч.от общите части на сградата 
и 65/390 ид.ч.от ДВОРНО МЯСТО с площ 386.00 кв.м., представляващо 
парцел ІІІ-2180, в кв.198, при граници-ул.”М.Луиза”, ул.”Цариград”, имот 
пл.№ 2181, имот пл.№ 2193, находящо се в гр. Русе, ул.”М.Луиза”, с нов 
идентификатор на поземления имот-63427.2.2180, идентификатор 
на обекта-63427.2.2180.1.20., при първоначална цена 7 775.00лв. /седем 
хиляди седемстотин седемдесет и пет лв., 0 ст./.

Огледът на имота ще се извършва всеки присъствен ден от 28.06.2010 
г. до 02.07.2010 г., от 9.00 ч. до 16.00 ч., на адрес: гр. Русе, ул. „М.Луиза” 
№ 24.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на Тери-
ториална дирекция гр. ВАРНА, офис гр. Русе, ул. „Пирот” № 24 всеки 
присъствен ден от 28.06.2010 г. до 02.07.2010 г., от 9.00 ч. до 17.30 ч., или 
по пощата.

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 08.07.2010г. от 
14.00 ч., в сградата на Териториална дирекция гр. ВАРНА, ИРМ гр. Русе, 
ул. „Ангел Кънчев” № 1.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената 
начална продажна цена, се внася по банков път и следва да е постъпил до 
02.07.2010г. по следната банкова сметка- IBAN: BG 83 BUIB 7898 3300 3650 
03, BIC: BUIBBGSF при СИБАНК АД - клон Варна.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на 
вещите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сгра-
дата на ТД, гр. ВАРНА, ИРМ гр. Русе и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ 
на адрес: www.nap.bg.  

За контакти: телефон 082/822 024. 

дРУЖБА СТЪКЛАРСКи ЗАВОди Ад

Уведомява всички ползватели на  
специализирана икономическа информа-
ция, че, в съответствие с изисквания-
та на чл. 40, ал.1, т.3 и ал.5 от Закона 
за Счетоводството, индивидуалният 
финансов отчет на предприятието за 
2009г. е публикуван на  интернет адрес: 
 www.drujba.bg.

®

ПОКАНА
за

УЧАСТИЕ В ТРЪЖНА ПРОЦЕДУРА С ПРЕДМЕТ:
«ДОСТАВКА  НА 1 /ЕДИН/ БРОЙ ВЕРИЖЕН БУЛДОЗЕР ОКОМПЛЕК-

ТОВАН С КРАНОВА УРЕДБА, ЗАВАРЪЧЕН АГРЕГАТ И ЕЛЕКТРОСИЛОВ 
АГРЕГАТ  ЗА ЦПТ - „АСАРЕЛ”

На основание Заповед № 386/ 23.06.2010г., «АСАРЕЛ-МЕДЕТ» АД 
със седалище и адрес на управление в гр.Панагюрище, пл. Асарел,  
тел.: 0357 60 210, факс: 0357 60 250, e-mail: pbox@asarel.com, обявява 
процедура за определяне на доставчик с предмет:

  
«ДОСТАВКА  НА 1 /ЕДИН/ БРОЙ ВЕРИЖЕН БУЛДОЗЕР, ОКОМ-

ПЛЕКТОВАН С КРАНОВА УРЕДБА, ЗАВАРЪЧЕН АГРЕГАТ И ЕЛЕК-
ТРОСИЛОВ АГРЕГАТ ЗА ОБСЛУЖВАНЕ НА НАКЛОНЕНИТЕ ТРАН-
СПОРТЬОРИ НА цПТ - „АСАРЕЛ”

Условия за получаване на документацията за участие: 
Тръжна документация за провежданата процедура може да се 

получи всеки работен ден от 8,30 ч. до 16,00 ч. в срок до 28.06.2010г. 
в „Асарел-Медет”АД гр.Панагюрище, от отдел “Доставки” или по 
електронна поща, след получаване на заявление за участие от 
съответния кандидат на e-mail: pbox@asarel.com и palankaliev@
asarel.com или  на факс: 0357/60 250. 

Крайният срок за представяне на офертите е до 
13.07.2010г.

Лице за контакт:  Специалист „Доставки” г-жа Таня Караколева, 
тел.: /0357/ 60 417.

За допълнителна информация  и заявки: тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС

Срок за подаване на заявките: до 11 ч. в 
деня преди публикация

Търгове, конкурси, Корпоративни  промени, Покани 
за обществени  поръчки, Търгови предложения Изменения по наредби, 

Процедури  по приватизация, Уведомления и  други обяви  от частната  и 
държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУцИИ
КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИЯ И ОБЯВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУцИИ

ска ситуация демотивира 
компаниите при наема-
нето на нови работници. 
Затова до 2012 г. не се 
очаква забележимо на-
маляване на безработи-
цата в еврозоната. Мал-

ко подобрение до 9.4% 
е възможно през 2014 г. 
Броят на безработните ще 
продължава да расте, като 
най-високите стойности 
вероятно ще са около 16.8 
млн. души през първата 

половина на 2011 г. спря-
мо по-малко от 16 млн. 
души сега. Като се добави 
и орязването на различ-
ни социални придобивки 
и данъчни облекчения в 
много от страните, ръстът 

на приходите допълни-
телно ще се забави. В 
резултат на това частното 
потребление ще остане 
непроменено през тази 
година, а ръстът му дого-
дина ще е под 1%.

Препоръки
Рязкото свиване 
на дефицитите 
може да е вредно

Еврозоната се нуждае 
от колосални реформи, 
с помощта на които да 
преодолее съществува-
щите огромни дисбалан-
си и структурни слабо-
сти.

Прекалено бързото 
намаляване на дефицити-
те обаче може да се окаже 
контрапродуктивно.

Затова страните, 
които могат да си го 
позволят, трябва да 
намаляват дефицитите 
си постепенно, препоръч-
ват от ernst&Young.

Това ще помогне на рас-
тежа в еврозоната като 
цяло и особено на южните 
страни.

▶

▶

▶

▶



Поп културата е огромен 
длъжник на BMW. “Oh 
lord, won’t you buy me 
a Mercedes-Benz”, пееше 
Джанис Джоплин преди 
50 години и светът разби-
раше това като еманация 
на върховното желание за 
мобилност. В началото на 
90-те години германска-
та киноиндустрия роди 
филма “Манта Манта” (за 
един романтичен, но по-
средствен Opel), “Go Trabi 
Go” (всичко е в името), а 
всяко списание за свобод-
но време и забавления се 
скъсва да величае исто-
рическата обремененост 
с радост на Ferrari, Alfa 
Romeo или Jaguar. Об-
щественото мнение запаз-
ва мълчание по официал-
ната си позиция за BMW. 
Защо? Защо?

Шофиране
Може би защото радост-
та от шофирането е най-
важната добродетел на 
германците, а радостта от 
шофирането предполага 
чист, безскрупулен и в 
крайна сметка категори-
чен егоизъм. С кого точно 
искате да споделите тези 
мигове на наслада, които 
изпитвате на пътя? Ако 
повече хора знаят какво 
ви е, вашата малка тайна 
отива в джаза.
Новата 5-а серия на BMW 
не създава истинска еуфо-
рия у обикновения човек 
поради точно тази при-
чина. Всички се правят, 
че не я забелязват, защо-
то всъщност вътрешно са 
раздирани от желанието 
си лично да я опитат по 
някой живописен път. За 
малко по-запозна-
тите появата й 
беше ознаме-
нувана с 
комента-

Новата 5-а серия на BMW съчетава лукса и динамиката
Сладък егоизъм

АвтоПАРИ
Реклама:

Мария Секулова
msekulova@pari.bg

tel. 4395-872
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Двигател 6-цилиндров дизелов
Работен обем 2993 куб. см
Макс. въртящ момент 540 Нм (1750 об./мин)
Макс. мощност 245 к.с. (180 кВт)
Трансмисия 8-степенна автоматична
Ускорение 0-100 км/ч 6.3 сек
Макс. скорост 250 км/ч
Среден разход на 100 км (комбиниран) 6.3 л
Емисии СО2 на км 166 г
Цена на тестовия автомобил 94 900  лв.

BMW 5 Hybrid

ра “а, я да видим какво 
ще направят след Бенгъл”, 
след като предишната ге-
нерация на тази лимузина 
беше противоречиво при-
ета при своята премиера 
преди седем години (на-
пълно несправедливо, как-
то стана ясно по-късно).

технологии
А новата 5-а серия на BMW 
e нечовешка. В смисъл на 
нечовешки добра. Това е 
една малка “седмица” и 
малко по-голяма “тройка” 
в едно. От по-големия си 
брат е взела лукса, прос-
транството и технологич-
ната авангардност, а от 
по-малкия - динамиката 
и яростта на пътя. Новата 
“петица” е събитие, чието 
значение отново ще стане 
ясно с времето на следва-
щите години, когато все 
повече хора лично ще са 
склонни да проверят какво 
наистина прави този авто-
мобил уникален. 
Технологично 5-ата серия 
на BMW взима назаем тех-
нологии като адаптивния 
темпомат, системата за об-
зор на мъртвия ъгъл, асис-
тента за паркиране, който 
намества лимузината без 
човешка намеса, и адап-
тивния темпомат с камера 
за спазване на дистанция 
от 7-ата серия. Факт е, че 
иновациите в съвременни-
те автомобили са възможни 
най-вече с намесата на 
електрониката и из-
куствения интелект, 
затова и 
колите 
в с е 

повече заприличват на 
компютрите, в които е ва-
жно кои компоненти ще 
асемблираш, за да получиш 
висок краен резултат. Това 
в никакъв случай не е де-
фект. Дори напротив - още 
в първи миг зад волана на 
това BMW ще усетите, че 
то може много, стига да 
знаете как да оувърклокне-
те агрегатите му.
Опитахме модификация 
с трилитровия шестци-
линдров дизелов мотор с 
две турбини и 245 кон-
ски сили. В комбинация с 
плащаната допълнително 
осемстепенна автоматична 
скоростна кутия получава-
те идеалните предпоставки 
да поискате внезапно да 
остареете заедно с тази 
кола. Бързо, бавно, много 
бързо, внимателно, рязко 
- няма невъзможни неща за 
това шаси. Невъзможно е 
да повярвате на тези редове 
също така. Защото нервно 
ще търсите аргументи в 
главата си да противоречи-
те на тезата ни и ще иска-
те лично да видите какво 
може и защо го може този 
автомобил. Поп културата 
не дължи нищо на този су-
бективизъм в крайна смет-
ка. Но може би вие дължите 
нещо на сетивата си.

Да виждаме и през нощта   
Вградената в радиаторната решетка камера за нощно виждане ви поз-
волява да сте по-внимателни при нощно шофиране. Върху централния 
дисплей ще виждате пътя пред вас като през очила за нощно виждане, а 
телата на хората или животните ще са фосфоресциращо бели. Особено 
удобно при мъгла, дъжд и нарушена видимост. 

Паркира сама   
Паркинг асистентът е едно от най-спорните нововъведения в автомобили-
те напоследък. Електрониката преценява вместо вас разстоянието между 
две коли и намества автомобила без човешка намеса на паркомястото. 
Вече видяна при Volkswagen. Вероятно и при BMW ще има проблем -  ще 
трябва разстоянието да бъде голямо поне два пъти колкото колата.

Журналист:

Александър Бойчев
boytchev@gmail.com



Актуално
И мъжете 
стават 
цветни

Това лято и при мъж-
ките модели цветът 
ще бъде от най-голямо 
значение, категорични 
са дизайнерите. Тази 
година може да се експе-
риментира с кройките 
и материите и най-вече 
с тоновете. За започна-

▶

лото лято може да зало-
жите на някой от след-
ните четири модела:  

1. Класическите шорти 
- панталонки с връзки, 
удобни, широки и по-
къси от тези за сърф. 
Приблизително до сре-
дата на бедрото.

2. Стилно и изчисте-
но - няколко цвята, раз-
положени като ленти, 
които може да бъдат 
хоризонтални или вер-
тикални. Така се избяг-

▶

▶

ва натрапчивостта на 
шарените принтове, но 
и монотонността на 
банските в един цвят.

3. “Двойна употреба” - 
този тип бански изглеж-
дат по-скоро като къси 
панталони, отколкото 
като класически бан-
ски. Те са добър избор за 
всеки, който обича да се 
прибира от плажа, без 
да се преоблича.

4. Щампи и канто-
ве - модели с ярки и 

▶

▶

живи цветове, забавни 
щампи и привличащи 
вниманието картинки. 
Така ще се отличават 
щампите за Лято 2010 
от предишните.

Кантът при шорти-
те е тенденция, заета 
от 80-те години, която 
се завръща с пълна сила 
този сезон. Освен по 
ръба на банските ленти 
има и вертикално по 
дължината на крачо-
лите.

▶
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Този сезон се завръ-
щат ретро моделите 
на бански костюми

Хотели по морето обявиха 
цени на нощувките от 0.96 
лв. за една вечер. Марке-
тинговата стратегия на 

падащи цени може да се 
види във всичко, което ни 
е необходимо за едно не-
забравимо лято. По-евти-
ни са летните екскурзии, 
напитките и храните по 
курортите и необходимите 
аксесоари, за да прекара-
ме един ден на плажа. 

В началото на “сезона 
на банските” освен раз-
нообразието от бански и 
аксесоари към тях в мага-
зините може да се видят 
и намаления. Макар и с 
риск за по-малко печалба, 
те привличат клиенти с ат-
рактивни цени. И разчитат 

В разгара на лятото     падат дрехи и цени
Редактор:
Николета Цветкова
ncvetkova@pari.bg
tel. 4395-877
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Реклама:
Мария Секулова
msekulova@pari.bg
tel. 4395-872

Шапките 
доминират сред 
аксесоарите
Аксесоарите все повече 
навлизат като неизменно 
допълнение към бански-
те костюми. Започват да 
доминират шапките сред 
предпочитаните аксе-
соари за летния сезон. 

Освен че допълват 
плажното облекло, те 
предпазват и от парещи-
те слънчеви лъчи.
Тази година тенденци-
ята при шапките нала-
га те да бъдат с големи 
периферии, които да 
покриват по-голяма 
част от лицето. Сламе-
ни или платнени, мате-

рията не е от значение, 
важното е периферия-
та да е възможно най-
широка. Завършек на 
плажния комплект е 
чантата. Може да бъде 
в тон с шапката, шала 
или чехлите или да 
бъде в абсолютен кон-
траст. Важното е да е 
цветно. 

Допълнения

на повече купувачи, които 
да компенсират намалени-
ята на стоките. Бутикови 
колекции на бански ня-
ма, твърди Петя Лазарова 
от маркетинговия отдел 
на верига магазини Seven 
Sesond. Но по думите й 
седем от десет покупки са с 

допълнителна продажба на 
аксесоари. Българските ку-
пувачи искат да са модерни 
и изцяло актуални, обясни 
Лазарова.

Цветни костюми за 
шарени спомени
През този сезон банските 
са по-цветни от всякога. 
От наситените ярки цве-
тове, напомнящи за 80-те, 
до принтове предимно в 
пастелни тонове. И при 
плажното облекло, както 
и при избора на аксесо-
ари, няма да сгрешите, ако 
заложите на флоралните 
мотиви. Цветът може да 
е само един, но трябва да 
бъде ярък и наситен. А 
тези, които предпочитат 
класическите тонове, мо-
же да внесат разнообразие 
с аксесоар или дантела 
като декорация.

През Лято 2010 ретрото 
отново се завръща. Моде-
лите, които са най-акту-
ални, са тези с моряшки 
принтове. Както в зората 
на тяхното съществуване, 
така и сега топтенденция 
са райетата в червено, 
бяло и черно.
 
Цял или на парче
Според дизайнерите Лято 
2010 е сезонът на бики-
ните, при това с ниска 
талия и по-изрязани, уме-
ло съчетани с подходящо 
горнище. А най-смелите 
може да изберат да отидат 
на плаж и само по моно-
кини. Много подходящо 
съчетание е горнище тип 
бандо, обяснява още Ла-
зарова. То представлява 
широка лента, която мина-
ва и покрива целия бюст. 
Изключително модерни 
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Първи се появяват 
мъжките бански в 
моряшка шарка

През 1920 г. Коко Шанел 
лансира модата на “почер-
няване”. Тогава започва 
излагането на слънчевите 
лъчи на ръцете и краката. 
Днес промяната на естест-
вения тен на кожата се е 
превърнало в мания. Начи-
ните за това вече не се огра-
ничават само с използване-
то на естествения източник 
- слънцето. Това поставя 
началото и на революцията 
с плажните костюми. 

За първи път
На фрески в Помпей може 

да се видят изображения 
на жени в костюми, кои-
то наподобяват днешните 
бикини, но тази тенденция 
е била временна. И затова 
не може да се каже, че те 
са първообразът на днеш-
ните плажни костюми. По 
време на Луи XIV къпането 
все още е ставало с бельо, 
така са правели и мъжете, 
и жените. 

За първи бански костюми 
може да се говори през 
XVIII век. За тяхна родина 
може да се счита Франция. 
Това се дължи на свобо-
домислието, което идва от 
идеите на Русо. 

През XIX век започват да 
се появяват отделно женски 
и мъжки бански костюми. 

Във Франция например 
се появяват обтегнатите 
по тялото раирани мъжки 
бански. Десенът е бил и 
най-актуалният за това лято 
цвят принт в бяло и синьо. 
Женските са били от две 
части, включващи рокля 
до коляното и  панталони 
буфон.

Преобразяване
Първите бански, които са 
най-близки до познатите 
ни днес видове, са целите 
бански костюми. Използ-
вани са най-вече от же-
ните. През 1946 г. започва 
голямата революция в бан-
ските. Тогава започват да 
се правят от две отделни 
части - сутиен и бикини, 

с което дамите излагат 
по-голяма част от тялото 
си на слънце. Бикините 
като комплект са демон-
стрирани за първи път на 
модно ревю в Париж на 5 
юли същата година от мод-
ния дизайнер Луи Пийп. 
Новият костюм приема 
името си от атола Бикини, 
необитаван ареал от Тихия 
океан.

Разпространение
За кратко време бикини-
те завладяват плажовете 
на Западна Европа. Са-
мо в Испания те остават 
неизползвани, защото ге-
нерал Франко забранява 
носенето им. САЩ също се 
забавят с разпространени-

ето на оскъдното плажно 
облекло. Десет години са 
необходими на пуритани-
те от Америка да приемат 
банските костюми. Това 
се случва в началото на 
60-те години на XX век, 
след излизането на филма 
“И Господ създаде жената” 
с участието на Бриджит 
Бардо. 

Тенденцията за намаля-
ване размера на банските 
продължава с пълна сила до 
днес. В началото на XIX век 
се е смятало за революция 
една дама да покаже част 
от ръцете и бедрата си. Два 
века по-късно жените по-
казват много повече. Вече 
се питаме не какво показват 
банските, а какво скриват.

В началото беше Коко Шанел

Число

50-100 
лв. ще ви бъдат достатъчни, за да се сдобиете с нов и 

актуален бански костюм
▶

Има 
бански, 
няма бански
Тук има, там няма. Така 
изглеждат банските на ресни. 
Тенденцията не е нова за това 
лято, но запазва актуалността 
си. Промени все пак има и те 
са във формата на разрезите 
и мястото, където са разпо-

ложени. Доскоро разрезите 
бяха в областта на корема, а 
преди това встрани. За Лято 
2010 разрезите са допустими 
на всяко място върху банския 
костюм, с всяка форма и във 
всяко съчетание. Като резул-
тат от него може да останат 
само свързани ленти или дру-
гата крайност - затворен бан-
ски с един или два разреза.

Тенденция

тази година ще бъдат гор-
ните части на банските 
с една презрамка. Тънка 
или широка лента - няма 
значение, важното е гор-
нището да бъде с една, 
асиметрична презрамка. 

Втори елемент на рет-
ро мотивите намираме в 
силното присъствие на 
целите бански като тен-
денция този сезон. Това е 
класически модел, който е 
тип корсет без презрамка. 
Стилни и елегантни, но 
немного практични. Ако 
обичате да играете плажен 
волейбол, да карате сърф 
или да се гмуркате, по-до-
бре заложете на спортните 
бански. Не са сред топ-
тенденциите, но са прак-
тични, а актуалността се 
запазва с цветовото им 
разнообразие.

Николета Цветкова

В разгара на лятото     падат дрехи и цени

снимки емилия костадинова
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Първият и сочен от някои за 
по-скучен етап от Световното 
първенство в Република Юж-
на Африка приключва днес. 
В 21.30 ч българско време ще 
бъдат изиграни последните 2 
мача от груповата фаза на тур-
нира, която не мина без изне-
нади - и приятни, и неприятни. 
И докато отбори като Франция 
буквално се разпаднаха пред 
очите на целия свят, друга 
част от футболния елит праз-
нува. А именно - световната 
футболна организация ФИФА, 
която отчита, че изпълнението 
на приходните й планове за 
Мондиала върви повече от 
добре. А според прогнози-
те, печалбата от най-големия 
футболен форум ще надмине 1 
млрд. USD. Въпреки кризата и 
неприятностите, които създава 
тя и за фенове, и за отбори. 

Провал
Какво се случи след първите 
дни на Световното първен-
ство? Както на всеки подобен 
форум, така и сега не липсва-
ше провал. Този път ролята 
на големия губещ се падна 
на Франция, чийто отбор от-
падна безславно още в гру-
повата фаза на турнира след 
2 загуби и един бездушен 
равен резултат, при това сре-
щу Уругвай. Освен престижа 
обаче френският национален 
отбор донесе и финансови за-
губи. Например на местната 
футболна федерация, когато 

остана без един от основните 
си спонсори. Защото банката 
Credit Agricole светкавично 
оттегли подкрепата си за на-
ционалите. Безспорно най-
големият губещ до момента 
е отборът на световния шам-
пион Италия, който отпадна 
ат Мондиала след загуба от 
Словакия.

Сред другите неприятни из-
ненади на Мондиала беше и 
представянето на Нигерия, 
която успя да завоюва една-
единствена точка от 3 мача 
след равенство в последния 
си двубой срещу Южна Корея. 
Англия също изненада непри-
ятно феновете си и се класира 
след трудна победа в послед-
ния си мач от груповата фаза и 
остана на втора позиция след 
САЩ. На другия полюс - на 
върха на щастието - пък са 
футболистите на Гана, които 
единствени от цяла Африка 
прескочиха груповата фаза 
на турнира и се класираха на 
осминафиналите. 

Приходи
Въпреки негативното пред-
ставяне на някои отбори обаче 
организаторите отчитат неби-
вал интерес към Мондиала 
до момента. Който е на път 
да се превърне в най-пече-
лившето световно първенство 
с прогнозираните от ФИФА 
1 млрд. USD печалби. Малко 
преди старта на първенството 
от Световната футболна асо-

циация коментираха, че про-
гнозните приходи от форума, 
на който се играят общо 64 
срещи, са 3.3 млрд. USD. От 
ФИФА са изхарчили 1.2 млрд. 
USD за турнира, от които 700 
млн. USD са инвестирани са-
мо в Южна Африка. 

До момента обаче очаква-
нията за приходите се оправ-
дават, особено в перото спон-
сори и телевизионни права. 
Освен ФИФА обаче Светов-
ното първенство ощастливява 
и местните бизнеси в ЮАР, 
които процъфтяват заради над 
500 хил. туристи, които са или 
ще се изсипят в страната, за 
да гледат на живо любимците 
си. Паралелно с това има и 
алтернативни бизнеси, като 
продажбата на вувузели, които 
процъфтяват. Само за няколко 
седмици продажбите са се уве-
личили от 20 хил. на месец до 
20 хил. на ден, твърдят мест-
ни медии. А те вече може да 
бъдат намерени и в България 
срещу 12 лв. за брой. Или пък 
безплатно в Android Market 
или App Store за любителите 
на смартфони.

Спортни стоки
Другият голям печеливш от 
Мондиала са спортните ком-
пании, които се надпреварват 
за място в сърцата на феновете 
чрез различни кампании. И ве-
че отчитат ръст в продажбите 
си заради търсенето на екипи 
и други артикули, свързани с 

националните футболни от-
бори. Магазините в България, 
предлагащи подобни стоки, 
също се радват на интереса и 
на българските потребители, 
които за жалост гледат Монди-
ала само по телевизията. Или 
в интернет (което може да се 
окаже трудно начинание, поне 
за българските потребители). 
У нас се продава фланелки на 
водещите отбори на Монди-
ала и въпреки че цените им 
започват от 150 лв., търсене не 
липсва, коментират от магази-
ни за спортни стоки. 

Заведенията, които също 
са популярна алтернатива за 
следене на футболни мачове, 
също се радват на завишен ин-
терес и посещаемост от страна 
на потребителите. Подобно е 
положението и при големите 
вериги магазини, които отчи-
тат ръстове в продажбите на 
стоки като бира - напитката 
на всеки истински футболен 
фен. Така големите вериги за 
търговия на дребно се надя-
ват отборите от страните, в 
които развиват дейността си, 
да продължат колкото може 
повече напред на Мондиала. 
Защото това означава ръст за 
продажбите им. 

С две думи - Световното 
първенство отново се доказа 
като катализатор на много 
бизнеси. И може би те се 
молят подобни форуми да се 
провеждат по-често. Особено 
в криза. 

Число

20 
хил. вувузели на ден се продават 

само в Африка въпреки негодуванието 
на футболисти и фенове срещу 
инструмента

▶

Лични драми и огромни   печалби от Мондиала
Над 1 млрд. USD ще спечели ФИФА 
от Световното първенство в Южна 
Африка въпреки кризата
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Държавен скандал 
се разрази в страната, след 
като отборът й отпадна 
безславно в ЮАР

Националният отбор на Франция по 
футбол се прибра с наведена глава в 
родината си, след като се представи раз-
очароващо на финалите на Световното 
първенство по футбол и отпадна още в 
груповата фаза. 

Посрещането на националите беше 
повече от студено, а представянето 
им бе определено от френските медии 
като държавен скандал. Това крайно 
определение дойде, след като футбол-
ното фиаско се превърна в политическа 
драма.

Оставки
Логично треньорът на французите Рай-
мон Доменек пое най-голяма част от 
вината и подаде сам оставка, след като 
не успя да организира футболистите 
си и дори отказа да стисне ръката на 
треньора на ЮАР Карлос Алберто Пе-
рейра след загубата в последната среща 
на Мондиала. 

Един от лидерите на отбора - Тиери 
Анри - бе изведен от конвой до Ели-
сейския дворец, където се срещна на 
четири очи с президента на страната 
Никола Саркози. Той отказа да комен-
тира за какво си е говорил с държавния 
глава на Франция. Анри не можа да 
помогне на съотборниците си, след като 
записа едва 52 минути на Световното 
първенство в ЮАР. 

Амбиция
Саркози обаче обяви, че лично ще се 
заеме с разследването на случая. Той 
вече разговаря с премиера Франсоа 
Фийон и спортния министър Розлин 
Башло, с които е обсъдил начините за 
реформиране на футбола в страната. 
Саркози е поискал отговорните за 
провала да “научат бързо уроците си”, 
съобщиха от пресслужбата му. Това 
означава, че скоро може да има оставки 
освен на Доменек и на други водещи 
имена във футболната федерация на 
Франция. 

Фиаското в ЮАР донесе и лични за-
губи за играчите на отбора, водени от 
Анри. Те обявиха, че няма да получат 
никакви бонуси за участието си в ЮАР 
дори и от личните си спонсори.

Французите се прибраха 
у дома с наведени глави

20 
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Гордост и предразсъдъци

Гарантирането на човешките 
права на ЛГБТ хората изисква 

активна, постоянна и целеустреме-
на политика от страна на властите 
както на ниво централно и местно 
правителство, така и от страна на 
други държавни институции

Тове Скарстайн,
 посланик на Норвегия

Горещо приветствам тази ини-
циатива, която също ще отбе-

лежи 20 години от премахването на 
хомосексуалността от списъка със 
заболявания и отклонения на Све-
товната здравна организация (СЗО), 
и изразявам своята солидарност с 
ЛГБТ общността в България

Карен ван Кестерен,
 посланик на Холандия

Демократичното испанско обще-
ство е изградено въз основа на 

човешко достойнство, свободно раз-
витие на личността и равенство пред 
закона, без да се изтъква какъвто и да 
било вид полова дискриминация

Хорхе Фуентес,
посланик на Испания

Гей парадът в събота е възмож-
ност за издигане на каузата за 

създаване на свят, в който всеки граж-
данин се радва на уважение в обще-
ството и на еднакви свободи и равно-
поставеност пред закона

джеймс Уорлик,
посланик на САЩ

В безпрецедентна по син-
хрон дипломатическа ак-
ция посланиците на САЩ, 
Холандия, Испания и Нор-
вегия изпратиха открити 
писма в подкрепа на со-
фийския гей парад, който 
ще се проведе в събота. 
Шествието започва от мо-
ста на влюбените в 16.30, 
но Софийската община не 
казва официално нито къде 
ще свърши, нито откъде ще 
мине. 

Това е третото подобно 
събитие, с което нашата 
столица се нарежда до ос-
таналите модерни градове, 
където такива неща отдав-
на не са новост. Различно-
то тук е, че участниците 
очакват насилие подобно 
на първата година когато 
имаше шествие на хора-
та с различна сексуална 
ориентация (ЛГБТ). Тога-
ва организирани групи с 
минимално окосмяване по 
главите, вдъхновявани от 
хора около Боян Расате, 
нападнаха участниците в 
мероприятието. Намеси се 
полицията и арестува 88 
от атакуващите начело с 
Расате.

За да си спести работата 
около охраната на съби-
тието, Софийската общи-
на подходи креативно към 
отговорностите си. Пър-
во, реши да запази в тайна 
маршрута на тазгодишния 
парад. И второ, да го из-
мести към покрайнините 
на града вместо в центъра, 
където по смисъл трябва да 
се случват всички шествия, 
протести и прочее граждан-
ски инициативи.

Протестът  
на посланиците
Четиримата посланици 
настояват демократичната 
демонстрация да бъде тре-
тирана наравно с подобни 
акции на млекопроизво-
дителите, таксиметровите 
шофьори и всички оста-
нали, които искат да бъдат 
забелязани от обществото. 

Парламентът, сградите на 
институциите, централните 
улици - това са логичните 
места за демонстрации на 
всякакви обществени ди-
спропорции и несправедли-
вости. ЛГБТ също заслужа-
ват центъра на столицата. А 
не да бъдат забити някъде, 
където протестът им ще бъ-
де просто кратка разходка 
без излишна публичност. 
И проблеми. 

„През последните годи-
ни наблюдаваме засилване 
на хомофобските нагласи 
в България”, коментира 
магдалина Генова, част от 
организационния комитет 
на София прайд 2010. За-
това и тази година шестви-
ето ще мине под темата за 
престъпленията от омраза. 
Според Генова това е един 
особено наболял проблем, 

който обаче дори не е де-
финиран в Наказателния 
кодекс на страната. „Наси-
лието от омраза е социален 
проблем, понеже неговата 
цел е да всее страх не са-
мо у жертвата, а също и у 
нейните роднини, прияте-
ли, поддръжници и цялото 
общество и да нанася непо-
правими вреди върху цели 
групи хора”, смята тя.

И размахване  
на пръст
ЛГБТ обществото получи 
подкрепа както от мест-
ни политици, така и от за-
падния  политически елит, 
където проблемът с прие-
мането на различните хо-
ра отдавна не е актуален. 
„Президентът Обама обяви 
юни за месец на хомосексу-
алността, бисексуалност-
та и транссексуалността в 
Съединените американски 
щати”, пише в писмото си 
американският посланик 
Джеймс Уорлик. 

На подобно мнение са и 
посланиците на Холандия, 
Испания и Норвегия, които 
приканиха управляващите 
да осигурят нормални усло-
вия за протест или шествие. 
Те станаха първите, които 
размахаха пръст срещу пра-
вителството по проблем, 
който има широка гласност 
в България и същевременно 
не е толкова значим като 
борбата с дупката в бюдже-
та например. 

българската  
реакция
Част от българските по-
литици също събраха бал-

700 
▶ души най-вероятно ще 
посетят София прайд 
2010, чийто маршрут се 
пази в тайна  
с цел сигурността на 
участниците

Софийският гей прайд привлече вниманието на западните дипломати

канска смелост и излязоха 
в подкрепа на София прайд 
2010. ДСБ е първата пар-
тия, която открито застана 
зад провеждането на шест-
вието. „За нас е обществен 
дълг да уважаваме разли-
чието и да сме срещу всяка 
форма на дискриминация 
и всяка проява на ненавист 
и насилие”, пише в офици-
ално съобщение, подписано 
от члена на Националното 
ръководство и председател 
на комисията по социална и 
трудова политика на парти-
ята Радан Кънев. 

Има ли политически 
мъже
Голямата част от полити-
ческия елит у нас, Светият 
синод на Българската пра-
вославна църква продъл-
жават да определят софий-
ския прайд като „срамна 
демонстрация на содомския 
грях”. Грях или не, ЛГБТ 
са факт. 

Засега премиерът Бойко 
Борисов запазва мълчание 
относно провеждането на 
парада. Вицепремиерът и 
министър на вътрешните 
работи Цветан Цветанов 
също не е оповестил пози-
цията си. Странно, защото 
последното нещо, което 
човек очаква от тях, е да 
запазят мълчание. 

Особено при 4 комента-
ра от различни посланици. 
Но ще видим какво ще се 
случи в събота, когато се 
очакват около 700 души 
с нестандартна сексуална 
ориентация, които да се 
разходят из София. 

Христо Ласков

▶ Голямата част от политическия елит у нас, Светият синод на българската православна църква продължават да определят софийския прайд като „срамна демонстра-
ция на содомския грях”. Засега премиерът бойко борисов запазва мълчание                     СНИмкА крИСтИНА НИколовА
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